
 1

ACTA PLE NÚM.  5/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE MAIG DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 DE MAIG DE 2000  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc de maig de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
No excusa: 
 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
 
 
 Amb caràcter previ es proposa pel Sr. Alcalde que la sessió se 
celebri a porta tancada, com ja s’ha fet en supòsits similars, per existir una 
concentració de persones davant la porta de l’Ajuntament, assenyala, que ho 
sent novament però que les circumstàncies obliguen, sense que calgui 
explicar-ho,  perquè els fets són ben evidents. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que en aquest sentit voldria 
fer una reflexió, perquè creu que és la tercera vegada que passa això 
assenyalant, que quan ha entrat i ha vist l’espectacle,  independentment que 
pugui compartir, o no,  part de les seves reivindicacions, s’ha quedat a baix 
amb els companys socialistes, perquè entenia que havíem de ser solidaris, i tot 
i condemnar la mala educació i la manca de respecte a nosaltres i de  fet als 
representants de la ciutadania, creu que  haurien de fer una reflexió, d’aquest 
espectacle. 
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 És a dir, continua assenyalant el Sr. Tardà, que vull manifestar que 
em sento una mica dolgut, ja que en un any que fa que som aquí, és el tercer 
plenari que hem de fer a porta tancada, i repeteixo, em sento absolutament 
solidari amb els companys que som aquí, i, evidentment soc el primer en 
condemnar la mala educació, perquè jo que puc compartir part, potser no 
massa, però part de les seves reivindicacions, trobo que les formes es perden. 
De manera que crec que algun dia hauríem de fer una reflexió sobre això. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que les primeres 
vegades que va succeir això, vaig dir que sí que era millor fer-lo a porta 
tancada, però crec que això s’està convertint en un costum. Penso que no 
podem donar l’idea de què aquests senyors ens tenen aquí, d’alguna manera, 
segrestats cada vegada que ells s’ho proposin. A més, haig de dir, crec que a 
tots els que hem passat se’ns ha insultat, a mi, ara mateix, m’han amenaçat 
públicament, entre d’altres coses el que m’han dit, és que em trencaran la 
cara i que la pròxima visita serà a casa meva, i que faran no sé que, i no vull 
ni repetir-lo perquè és bastant greu el que han dit. 
 
 Vull dir que casa meva és un lloc públic, on ve públic cada dia, i la 
veritat és que em preocupa bastant haver d’escoltar aquestes coses, i haver de 
tancar-nos aquí, quan contínuament jo he presentat aquí propostes per 
arribar a un acord amb aquest col·lectiu. Sé que vostès m’han dit sempre que 
vostès ja ho han fet, però vull aprofitar i dir que això s’ha de solucionar, es 
podria crear una comissió formada per tots els partits, per veure què 
reivindiquen aquests senyors. Crec que hem d’esgotar els límits per parlar 
amb ells, i em nego  a fer cap Ple més a porta tancada, perquè sembla que 
siguin ells els amos del carrer, i no crec que estiguem en situació de consentir 
això. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
preguntar si hi ha algun vot en contra perquè el Ple sigui a porta tancada. 
Com sigui, indica, que no hi ha cap vot en contra, es fa a porta tancada, al 
marge dels temes que sobrepassen aquesta situació. La meva opinió afegeix és 
que sempre que hi hagi una manifestació a baix, el Ple serà a porta tancada, 
sens perjudici de què es pot parlar i ja s’ha parlat molt amb alguns 
representants d’aquesta gent. No es tracta en absolut de tenir sensació de 
segrestats ni de res, al menys jo no la tinc,  i no li donem més importància de 
la que té, perquè segurament això és el que volen.          
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la proposta és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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I 

 
PART RESOLUTIVA 

 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 4/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 d’abril d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que ha trobat a les pàgines 
12 i 13, que diu: 
 
 “Vist l’acord plenari de data 9 de febrer de 2000...”. I suposo, indica, 
que aquest acord és de la Comissió de Govern, i no del Ple, perquè sent el 9 de 
febrer no pot ser d’un plenari.  
 
 Per la Secretària General, es manifesta que segurament és un error, 
però que s’haurà de corregir l’acord en la Comissió de Govern, perquè l’acta no 
es pot corregir, en aquest punt ja que és un error del dictamen que aquí es 
transcriu literalment. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que a la pàgina 45, 
primer paràgraf on diu: 
 
 “Crec que hi haurà persones que pensin  d’aquesta manera ....”. El 
que volia dir és que no, que “crec que hi hauria persones que no pensin així, 
però a les quals respecto”.  
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 

- Pàgina 45, primer paràgraf, ha de dir: 
 
“Crec que hi haurà persones que no pensin d’aquesta manera...” 
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 2.- Ratificar el decret de l'Alcaldia que a continuació s’indica 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, el text literal del qual és el 
següent: 
 
 

- Decret núm.  2233/00 de data 26 d’abril 
 
 “Atès que, per acord plenari de 29 de juny de 1992, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Assessor de la Gent Gran  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
social de la gent gran de la ciutat.  
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el dia 3 de juliol següent, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Assessor de la Gent Gran, a la renovació 
dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell representatius de les entitats ciutadanes 
afectades i del Grups Polítics Municipals, seran nomenats per l'Alcalde, 
mitjançant l'oportú decret,  a proposta de les esmentades entitats, i a proposta 
del Grups Polítics Municipals manifestada a través del seu portaveu. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a President nat del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
- VICE-PRESIDENTA: 
 
• Regidora delegada de Serveis Socials, 
 Salut Pública i Dona  Judith Ibáñez Vives 
 
 
 
 



 6

- VOCALS: 
 
a) Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
• Partit dels Socialistes de Catalunya- Progrés  
 Municipal de Catalunya  
 (PSC (PSC-PSOE) – PMC) Titular: Octavio Palomino Moral  
 
• Partit Popular  (PP) Titular: José Luis Linares Ruiz 
  Suplent: Eleuterio Maillo Martín 
 
• Iniciativa per Catalunya – Verds 
 Entesa pel Progrés Municipal 
 (IC-V) – (EPM) Titular: Arnau Funes Romero 
  Suplenta: Assumpta Lecha Millet 
 
• Convergència i Unió (CIU) Titular: Carmen Jansà Goñi 

   Suplent: Francesc Ramón Valero 
  Suplent: Joan Sanjaume Morraja 
 
• Esquerra Republicana de  
 Catalunya - Acord Municipal 
 (ERC)  Titular: Joan Vicente Martí  
 
• Esquerra Unida i Alternativa 
 (EUiA)  Titular: Francisco Arias Gómez 
 
• Grup Mixt Titular: Antonio Naranjo Hijos 
 
b) Per part de les Entitats ciutadanes: 
 
• Associació de Gent Gran  
 Cornellà Centre: Titular: Josep Bea Domingo 
  Suplent: Claudi Quitllet Fort 
 
• Associació de Jubilats i 
 Pensionistes Almeda: Titular: Josep Margalef Solé 
  Suplent: Evangelina González Martín 
 
• Associació de Jubilats i 
 Pensionistes Fontsanta-Fatjó 
  Titular: Montserrat Escriche Vialginés 
 
• Associació per a la Defensa 
 de la Gent Gran (A.D.E.G.G.C.O.) 
       Titular: José Fernández Rivas 
  Suplent: Natalia de la Torre Gonzalo 
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• Casal de la Gent Gran 
 de Sant Ildefons: Titular: Eduardo Salvador Gascón 
  Suplent: Francisco Muñoz Castaño 
 
• Casal de la Gent Gran 
 de Cornellà – Riera: Titular: Francesc Cantos Martín 
  Suplent: Lluís Quintela Dacal 
 
• Sindicat de Jubilats i 
 Pensionistes de la UGT 
 del Baix Llobregat: Titular: Manuel Ascanio Navas 
  Suplent: Rosa Castells Ramón  
 
• Sindicat de Pensionistes i 
 Jubilats de CCOO del Baix 
 Llobregat: Titular: Pedro Cano Venegas 
  Suplent: Andrés Márquez Barroso 
 
• Federació d’Associacions de 
 Veïns de Cornellà (FAVCO) Titular: Luis Barquero Paquico 
  Suplent: Francisco Carrasco López 
 
• Casal Gent Gran 
 Jaume Nualart Titular: Joan Aguilar Bartual 
  Suplent: Josep Ortiz Pérez 
    
 Segon.-  Designar al senyor Vicente Bellver Gisbert, Tècnic de la 
Gent Gran, com a Secretari del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per l’article 11 del seu 
Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Serveis Socials, Salut Pública i Dona, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació inicial de la modificació de l’article 91 de 
l’Ordenança de Convivència Ciutadana, mitjançant el qual es regula el 
cens municipal d’animals. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el text de la Modificació de l’article 91 (Títol VII) de l’Ordenança 
General de Convivència Ciutadana, mitjançant el qual s’adapta l’actual 
regulació municipal al contingut de la Llei 10/1999 de la Generalitat de 
Catalunya, reguladora dels animals potencialment perillosos. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22 paràgraf d) de 
la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 11/1999) i l’article 63.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals correspon al Ple de la 
Corporació l’aprovació de les Ordenances. 
 
 Atès que de conformitat amb allò que disposa l’article 60 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, l’aprovació i 
modificació d’ordenances requereix, una vegada aprovades inicialment, un 
període d’informació pública als efectes que es puguin presentar al·legacions i 
reclamacions o suggeriments, establint que en cas de no haver-hi cap, l’acord 
inicial esdevindrà definitiu.  
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior 
Comerç i Comunicació proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació de l’article  91, (Títol 
VII), de l’Ordenança General de Convivència Ciutadana, el qual restarà com 
segueix: 
 

1.- Tots els posseïdors de gossos i gats han de censar els animals en 
el corresponent cens municipal en el termini de tres mesos 
comptats a partir de la data de naixement, adquisició o, en el 
seu cas, de canvi de residència de l’animal. 

 
2.- Quan es tracti dels gossos considerats especialment perillosos 

segons la definició atorgada per la Llei 10/1999 o les normes de 
desplegament, l’Ajuntament especificarà al registre censal la 
raça i qualsevol altra circumstància determinant de la possible 
perillositat d’aquestos gossos. 
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 A l’efecte de la seva inclusió en el registre censal municipal, i 
sense perjudici d’altres dades, s’haurà de presentar pels 
propietaris dels gossos potencialment perillosos la corresponent 
assegurança de responsabilitat civil que garanteixi la 
indemnització dels danys que aquests animals puguin provocar 
a les persones i a la resta d’animals. 

 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
dels interessats per un termini de 30 dies, a efectes de què es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte  al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en un diari de gran difusió a la província i al Tauler 
d’Edictes de la Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap 
al·legació o suggeriment, s’entendrà aprovada definitivament sense necessitat 
de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la Modificació de l’Ordenança, 
assenyalada a l’apartat primer, es publicarà íntegrament el seu text al Butlletí 
Oficial de la Província i s’inserirà anunci al Diari Oficial de la Generalitat, als 
efectes de la seva entrada en vigor transcorregut el termini de 15 dies des de la 
total publicació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya, als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya.”  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió  es fa una explicació del dictamen, manifestant que té 
per objecte l’adequació d’alguns aspectes a les modificacions legislatives que 
s’han produït, en relació amb el tema dels gossos perillosos, en especial, quant 
als documents que s’han de demanar quan es donen d’alta aquests gossos, i 
que hauran de presentar els propietaris el segur de responsabilitat civil que en 
aquests moments es demana en la Llei.  
 
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que com ja va dir en la 
Comissió Informativa li agradaria que aquestes ordenances que aprovem 
després es compleixin. He vist, encara per les places els pitbullgs i els dogos 
argentins sense morrió, i, a vegades, sense lligar entre nens jugant i amb els 
propietaris fent-los barallar entre ells, i cal que això  es vigili i que es tingui en 
compte que sí aprovem una Ordenança és perquè es faci complir.  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 4.- Aprovació definitiva del Reglament Orgànic Municipal. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària que 
va tenir lloc el dia 27 de gener d’enguany, en virtut del qual s’aprovava 
inicialment el Reglament  Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, amb l’objecte d’adaptar aquest instrument normatiu local a la nova 
situació legislativa derivada de les modificacions operades en la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i s’ordenava la seva 
exposició pública per un període de 30 dies en els termes previstos legalment. 
 
 Atès que realitzat l’esmentat tràmit d’exposició pública, i dintre del 
termini atorgat a l’efecte, s’han presentat al·legacions, per una banda, pels 
Grups Polítics Municipals d’Iniciativa per Catalunya-Verds; Partit Popular, 
Convergència i Unió, Esquerra Republicana de Catalunya i Esquerra Unida i 
Alternativa, i per altra banda, per un total de 58 ciutadans, aquestes últimes 
d’idèntic tenor literal. 
 
 Atès que coincidint amb el període d’exposició pública, tots els 
Grups Polítics Municipals, en data 7 d’abril d’enguany, varen subscriure un 
document en el que, en ares d’aconseguir un consens per a l’aprovació 
definitiva del Reglament Orgànic Municipal, es va establir la conformitat de 
tots els Grups en modificar la redacció dels seus articles 86 i 90, relatius, 
respectivament, al nombre necessari de Regidors i Regidores per a poder 
constituir Grup Municipal i a l’assignació d’un espai a aquests en el Butlletí 
d’Informació Municipal, per expressar la seva opinió, i això sense perjudici del  
dret de cada Grup Municipal de presentar altres propostes d’esmena respecte 
del text del Reglament Orgànic Municipal aprovat inicialment. 
 
 Atès que les esmentades al·legacions han sigut objecte de l’informe 
jurídic número 17/2000, de 13 d’abril, de la Secretària General  d’aquest 
Ajuntament que, a la vegada proposa que, amb motiu de la seva aprovació 
definitiva, i sense perjudici de les propostes d’esmena que s’incorporen, es 
corregeixin del text aprovat inicialment tots aquells errors materials, en molts 
casos de transcripció, que, amb posterioritat a la seva aprovació, s’han 
detectat en el text. 
 
 Per tot això, el Regidor de l’Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Corregir del text del Reglament Orgànic Municipal, aprovat 
inicialment en sessió plenària que va tenir lloc el dia 27 de gener d’enguany, 
els errors materials que a continuació es relacionen: 
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• Article 5: Paràgrafs últim i penúltim: 

El terme “disposicions” haurà de constar en minúscules. 
 

• Article 7: Tercer paràgraf: 
La referència que es fa a l’article 27 del ROM, s’haurà de fer a l’article 26. 
 

• Article 8: Cinquè paràgraf: 
La referència que es fa a l’article 28 del ROM, s’haurà de fer a l’article 27. 
 

• Article 11.b): 
La referència que es fa a l’article 63 del ROM, ha de fer-se a l’article 61. 
 

• Article 11.f): Paràgraf segon, última línia: 
La referència que es fa a l’apartat e) s’ha de fer a l’apartat d). 
 

• Article 22. 2.1: 
La referència que es fa a l’article 85 del ROM, ha de fer-se a l’article 83. 
 

• Article 32.a): Paràgraf tercer i Article 32.b): Paràgraf tercer: 
 La referència que es fa a l'article 35 del ROM, s'ha de fer a l'article 34. 
 

• Article 33: Novè paràgraf: 
      La referència que es fa a l'article 35 del ROM, s'ha de fer a l'article 33. 
 
• Article 47: Segon paràgraf: 
      La referència que es fa a l'article 65 del ROM, s'ha de fer a l'article 64. 
 
• Article 54: Paràgraf primer, línia tercera: 

On diu “Regidora, o personal eventual, per”, ha de dir, “Regidora, per” 
 
• Article 54: Paràgraf tercer, línia primera: 
      On diu "s'hauran de realitzar", s'ha de dir "s'hauran d'elaborar". 
 
• Article 60:  
       La referència que es fa a l'article 33 del ROM, s'ha de fer a l'article 32. 
 
• Article 73 1.1.e): Última línia: 
     On diu "Llei de les Hisendes Locals", ha de dir "Llei reguladora de les 
Hisendes Locals". 
 
• Article 75; Segon paràgraf: 
     On diu "no hi ha renúncia", ha de dir, "no es produeix renúncia". 
 
• Article 79.4: 
     La referència que es fa a l'article 45 del ROM, s'ha de fer a l'article 44. 
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• Article 93: 
Incorporar en la remissió que l’article 93.1 fa a altres preceptes del projecte 
de Reglamento, la remissió d’aquest també a l’últim paràgraf de l’article 
130. 
 

• Article 113.2.c): 
On diu "s'hauran inclòs les propostes d'acord o mocions formulades", s'ha 
de dir, "s'hauran inclòs les propostes d'acord formulades". 

 
• Article 114.a).4: 

On diu, "les mocions de l'Alcaldia a que", s'ha de dir, "les mocions de 
l'Alcaldia i les propostes d'acord dels Grups Municipals a que". 

 
• Article 119: Paràgraf segon: 
     Substituir "plaer", per "grat". 
 
• Article 122: Paràgraf setè: 
    On diu "amb cinc hores laborables", ha de dir "amb tres hores laborals". 
 
• Article 143: Paràgraf primer: 
    On diu "a part de l'establert", ha de dir, "a part de per l'establert". 
 
• Títol de l'article 145: 

En comptes de "debat sobre determinades actuacions", ha de dir, "debat 
sobre decisions adoptades". 

 
• Article 146.b): 

On diu "haurà d'incloure les firmes", ha de dir, "haurà d'incloure les firmes 
dels Regidors i Regidores proponents". 

 
• Article 147: Paràgraf segon: 
      S'ha de suprimir, desprès de "nominal", l'incís "de nomenament públic". 
 
• Article 158.c): 

On diu "un cop haguessin tingut els efectes", ha de dir, "un cop haguessin 
assortit els efectes". 

 
• Article 181.2: 
     On diu "nom i DNI", ha de dir, "nom, cognoms i DNI". 
 
• Disposició Transitòria: 
     La referència que es fa a l'article 46 del ROM, s'haurà de fer a l'article 86. 
 
 També s'hauria d'afegir un segon paràgraf del tenor literal següent: 
 

"Així mateix, la previsió continguda a l'article 41 d'aquest Reglament, 
mantindrà la seva vigència durant el temps en que el compliment del 
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servei militar o de la prestació social substitutòria d'aquest tingui caràcter 
obligatori". 

 
 Segon.- Incorporar al text de Reglament Orgànic Municipal aprovat 
inicialment, les determinacions consensuades pels Grups Polítics Municipals 
en el document firmat per aquests el dia 7 d’abril d’enguany a que s’ha fet 
referència en la part expositiva d’aquest acord, i, en conseqüència, donar nova 
redacció als articles 86 i 90 del Reglament, i introduir les correccions 
necessàries en els demés preceptes d’aquest als que, per concordança, afectin 
les modificacions introduïdes, en particular el primer paràgraf de l’article 83.2 
i a l’article 88.2. 
 
 Tercer.- Estimar les al·legacions efectuades pels Grups Polítics 
Municipals  durant el període d’exposició pública, que a continuació es 
relacionen: 
 
• Article 46: 

 
Estimar parcialment les al·legacions presentades pel Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya, respecte de la innecessarietat de 
que el Regidor o Regidora peticionari de documentació motivi la seva 
necessitat per l’exercici del càrrec, i respecte de l’establiment del silenci 
positiu en cas de manca de resolució que ho autoritzi dintre de termini, 
però únicament quan es tracti de documentació de lliure accés, i, en 
conseqüència, donar nova redacció al paràgraf quart de l’article 46, i 
introduir un últim incís en el paràgraf setè del mateix article. 
 

• Article 83: 
 

Incorporar, d’ofici, una numeració als paràgrafs de l’esmentat precepte, 
amb l’objecte de deixar mes clara la seva interpretació, a la vista de les 
al·legacions presentades pels Grups Polítics Municipals d’Iniciativa per 
Catalunya-Verds i Esquerra Republicana de Catalunya. 
 

• Article 87: 
 

Estimar parcialment l’al·legació presentada pel Grup Polític Municipal del 
Partit Popular, i en conseqüència, modificar la redacció dels seu paràgraf 
segon, amb l’objecte de preveure la figura del suplent del Portaveu del 
Grup Municipal. 
 

• Article 130: 
 

Estimar parcialment les al·legacions presentades pels Grups Polítics 
Municipals d’Esquerra Unida i Alternativa, Iniciativa per Catalunya-Verds, 
Esquerra Republicana de Catalunya i Convergència i Unió, al voltant del 
contingut de les Mocions que puguin ser objecte de debat i votació en les 
sessions plenàries, donant nova redacció a l’últim paràgraf de l’esmentat 
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precepte, amb l’objecte de permetre la presentació de mocions que, encara 
que alienes a l’àmbit de competència municipals, incideixin o tractin de 
temes vinculats als interessos municipals. 
 

• Article 131: 
 

Estimar parcialment les al·legacions efectuades pels Grups Polítics 
Municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya i Convergència i Unió, i, 
a efectes d’aclarir la interpretació del precepte, modificar la redacció de 
l’últim incís del seu apartat tercer. 
 

• Disposició Transitòria: 
 

Acceptar l’al·legació presentada pel Grup Polític Municipal del Partit 
Popular de corregir l’error material produït en la transcripció de la primera 
línia del primer paràgraf, en quan es remet a l’article 46 del Reglamento, 
quan s’hauria de remetre al seu article 86. 
 

• Entendre estimades les al·legacions de tots els Grups Polítics Municipals, 
realitzades en relació amb els articles 86 i 90 del Reglament Orgànic 
Municipal aprovat inicialment, en compliment del que es preveu en el punt 
segon de la part dispositiva d’aquest acord. 

 
 
 Quart.- Entendre estimades les al·legacions presentades pels 
ciutadans que a continuació es relacionen, totes d’idèntic tenor literal, per 
considerar que les pretensions que es deriven d’elles es subsumeixen, tant en 
les al·legacions presentades pels Grups Polítics Municipals respecte dels 
articles 86 i 90 d’aquest Reglament, com en l’acord que, mitjançant consens, 
han assolit tots els Grups Municipals en virtut del document subscrit per tots 
ells el dia 7 d’abril d’enguany al que abans s’ha fet referència: 
 

• Ignasi Sayol i Vallhonrat 
• Antònia Santamaria i Ortuño 
• Felip Santamaria i Santamaria 
• Esperança Ortuño i Gimeno 
• José Martínez Díaz 
• Joaquim Junyent Sonet 
• Àngels Lucía Gil 
• José Francisco Martínez Sánchez 
• Miguel Angel Martínez Díaz 
• Maite Galindo Linares 
• Lluïsa Parés i Lisbona 
• Rosa Tous Anglès 
• Maria Altirriba Andre 
• Maria Albet Sanahuja 
• Joan Vicente Martí 
• José Antonio Díaz López 
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• Montserrat Coma i Viñas 
• Marta Junyent Borau 
• Jaume Palau Balletbó 
• Angel Carazo García 
• Josep Pinyol Balasch 
• Elisabet Badia Mairal 
• Joan Albiol i Gilabert 
• Gemma Molias Morell 
• Joan Rovira Gutierrez 
• Pilar Albiol i Gilabert 
• Montserrat Garrigós Company 
• Ferran Sayol i Santamaria 
• Antoni Vázquez i Campo 
• Jordi Juvé López 
• Dolores Molins Daura 
• Josep Eduard Ferrer Morcillo 
• Francesc Izquierdo Gordo 
• José Talavera López 
• Margarida Corominas i Cuxart 
• Francesc Junyent i Sonet 
• Josep Castells i Fibla 
• Núria Corominas i Cuxart 
• Isabel García Abellán 
• Josep Salvadó i Colominas 
• Àngel Martos Rascón 
• Maria Lluïsa Corominas i Cuxart 
• Jordi Roca i Fusté 
• José Vidal Malivern 
• Mercè Vidal Bertral 
• Mercè Vilà i Vidal 
• Mònia Vilà i Vidal 
• Joan Vicente i Ortuño 
• Josep Ma. Astorch Parera 
• Beatriu Pasarín Martínez 
• David Casadevall Oliver 
• Lídia Palau Morales 
• Gabriel Tardà Carre 
• Ramón Cuscó Marigó 
• Pablo Nogueroles Marset 
• Montserrat Dieste Servitja 
• Antoni Baños Picas 
• Gregorio Hurtado Algaba 
 

 Cinquè.- Desestimar les restants al·legacions presentades pels 
Grups Polítics Municipals  que no es trobin incloses en els punts anteriors. 
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 Sisè.- Aprovar definitivament el Reglament Orgànic Municipal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
document annex a aquest acord. 
 
 Setè.- Publicar íntegrament el text de l’esmentat Reglament, en el 
Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor un cop transcorreguts quinze 
dies a partir de la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Vuitè.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva. 
 
 Novè.- Comunicar aquest acord als Portaveus de tots els Grups 
Polítics Municipals que han comparegut en el tràmit d’exposició pública 
presentant al·legacions, així com als cinquanta-vuit ciutadans/ciutadanes als 
que s’ha fet referència en el punt quart de la part dispositiva d’aquest acord.   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació de la proposta, manifestant que com ja vàrem comentar al seu 
moment per part dels grups municipals que vàrem donar suport al text 
anterior, estàvem oberts a què durant el procés de publicació i fins a l’arribada 
de l’aprovació definitiva es trobés algun marc de reflexió i també d’acords. Crec 
que la voluntat que vàrem manifestar i  la voluntat que també han manifestat 
la resta de grups polítics municipals, ha suposat que s’hagi arribat a un marc 
en el qual podem coincidir tots en què aquest és un instrument sòlid 
jurídicament, i que, a més, regula tota una sèrie d’àmbits que ens permetrà, 
tant als grups del govern com  als grups de l’oposició, poder exercir 
perfectament i de forma eficaç i democràtica la nostra activitat.  
 
 Per arribar a aquest consens s’ha procedit a la modificació d’alguns 
articles, i en aquest sentit també queda reflectit en el propi expedient les 
motivacions dels grups municipals d’aquells aspectes que també consideraven 
que s’havien de reformar. Per tant, s’ha procedit a una reforma, que és d’una 
banda correcció, d’errors, després s’ha procedit a la substitució d’un conjunt  
d’articles en funció de l’acord que hem assolit els Grups Polítics Municipals, i, 
també, a la millora d’alguns redactats que afectaven a temes com les Mocions, 
i així mateix  al temps per a la consecució de la documentació que es demani 
pels grups polítics. 
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 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que com ha dit el Sr. 
Balmón, existeix un acord general entre tots els partits que ho vàrem signar 
pel qual ens comprometíem a aprovar aquest Reglament, però també en 
aqueix acord, es recollia a l’últim paràgraf una espècie de suplement o de punt 
en el que es plantejava que cadascú dels grups, tot i la nostra aprovació, hi 
havia algunes qüestions que consideràvem necessàries, com a mínim, seguir 
debatent i veure com es podien resoldre. 
 
  Hi ha altres qüestions que nosaltres considerem importants, i, 
sobretot, hi ha una en especial perquè suposa el potenciar la participació 
ciutadana, el fer que la ciutadania, i les organitzacions s’impliquin en la vida 
social molt més del que es fa actualment. Així creiem que el número de 
signatures que s’exigeix per demanar l’audiència pública per part de ciutadans 
majors d’edat o dels socis que s’exigeixen a les entitats perquè puguin 
demanar aqueixa audiència pública, són mil socis -o bé en el cas de les 
signatures quan es tracti persones independents tres mil signatures-, 
considerem que són excessives i ens agradaria que sobre això hi hagués una 
reflexió. 
 
 Sabem que per la major part o moltes de les entitats de la nostra 
ciutat, (entitats amb un arrelament i amb una voluntat de fer coses), és molt 
difícil avui tenir grans quantitats de socis i, a vegades, reunir mil socis, o  tres 
mil signatures no és gens fàcil quan segons com hi ha una qüestió que afecta 
solament  a una part de la ciutat. Per això, creiem que és necessari ser més 
oberts amb aquest tema i veure la possibilitat de què sigui més flexible i 
analitzar, cas per cas.   
    
 En altre ordre de coses, nosaltres sense que dubtem ni de 
l’honestedat ni de la bona intenció de les formes, considerem que en la mesa 
de contractació, seria bo que estigués representada l’oposició. Ja dic que estic 
convençut que potser no serviria ni canviaria res, però pensem que això és 
una qüestió important. 
 
 Quant a l’article 33, continua manifestant el Sr. Flórez, hi ha una 
sèrie de punts amb els que estem d’acord, però al penúltim paràgraf es diu 
que quan hi hagi regidors o regidores amb dedicació parcial,  que puguin 
exercir-la fent-la compatible amb el seu treball personal, sense una prèvia ni 
especial declaració al Ple. Creiem que això sí que hauria de ser necessari. 
Perquè no?, el Ple és qui decideix i el que, a més a més, reconeix als seus 
membres cadascuna de les seves dedicacions i funcions i creiem que sí,  és bo 
que hi hagi aqueixa especial i prèvia declaració. 
 
 Pràcticament aqueixos són els punts que considerem més 
importants que no han estat recollits. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que com que tenim davant un 
document signat per tots els grups municipals, és evident que se’n dedueix 
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que ens hem de sentir satisfets, perquè tots hem convingut un document. De 
fet crec que més hem de celebrar-ho els col·lectius o els grups municipals 
petits, en aquest cas nosaltres, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana, 
perquè a mi em sembla que si s’hagués aprovat de manera definitiva el 
document tal com va ser aprovat provisionalment, crec que realment 
haguéssim fet un pas enrere, molt important pel que fa a la dinamització de la 
vida política, de les institucions democràtiques i al contacte amb la 
ciutadania. 
 
 De manera que som els primers en celebrar-ho, a més a més, 
perquè crec que haguéssim entrat en una espiral realment malaltissa, l’espiral 
de a veure qui fa més mal a qui, i, això que pot ser una frase feta, penso que 
aquí, i ara, té sentit dir-la, i crec que haguéssim entrat en una espiral que, per 
les organitzacions  d’esquerra hagués estat, jo diria, patològica. 
 
 Ho celebrem per nosaltres mateixos. Des d’un punt de vista egoista 
com a Grup Municipal perquè possiblement d’aquí a tres anys és possible que 
ens haguéssim hagut de confondre amb el Grup Mixt, i això per a nosaltres 
políticament era un gran pas enrere, però, a més, crec que com institució 
democràtica, com Ajuntament, a més, governat per les esquerres crec que 
hagués estat realment una lluita fratricida a veure qui pot “machacar” a qui. 
 
 És més, en el fons ens queda encara a nosaltres, la lectura 
profunda de dir quina és la raó que va motivar realment fer aquell primer 
redactat, perquè a nosaltres evidentment, se’ns pot imputar i jo estic disposat 
a acceptar que producte de la nostra inexperiència en el grup municipal, 
potser sí que hem estirat més el braç que la màniga, però vosaltres fa molts 
anys que governeu, de manera que on no arribava la nostra experiència havia 
d’arribar la vostra saviesa, només que fos pel producte dels anys que esteu 
governant i força bé, perquè la gent us segueix votant. 
 
 Per tant, nosaltres ho celebrem, i considerem que, en alguns 
aspectes, mantenim els nostres criteris en desacord, per exemple, pel que fa a 
la participació dels ciutadans en el plenari, i altres aspectes puntuals, però, en 
general, que és una aportació bona, perquè el que fa és modernitzar l’antic 
Reglament. 
 
 En aquest sentit, volia dir dues coses. En primer lloc,  a l’article 
130, darrer paràgraf, que fa referència a les mocions que es poden puguin 
presentar no referides a allò estrictament municipal queda amb bon criteri, 
crec, a potestat de la Junta de Portaveus el decidir-ho, diu: “es podran 
presentar mocions que encara que alienes a l’àmbit de competències 
municipals incideixin o tractin de temes vinculats als interessos municipals”, 
No obstant això, crec que aquí hi ha un problema, és a dir, el primer adjectiu 
“municipals”, fa referència a l’àmbit competencial, i crec que en el segon, en el 
fons la lectura profunda és “els interessos del municipi”, perquè un és un 
adjectiu que fa referència a allò competencial i el segon adjectiu fa referència a 
allò territorial. 
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 Em sembla que valdria la pena per evitar possibles problemes que 
no haurien d’existir, que el redactat fos: “incideixin o tractin de temes 
vinculats als interessos del municipi”, perquè pot ser un tema que interessi als 
ciutadans i estigui absolutament allunyat de la competència del que és 
l’administració municipal. M’imagino la solidaritat, per exemple, amb una 
riuada que hi hagi al País Valencià, és a dir, si que està vinculat als interessos 
del municipi, perquè d’alguna manera és competència del municipi des del 
punt de vista territorial. Crec que valdria la pena, si més no, pensar si 
valdria la pena canviar “municipals” per “del municipi”.       
 
 I voldria demanar que als ciutadans, que van presentar al·legacions,  
vam pensar en retirar-les perquè ho havien fet a través nostre i no ens vam 
atrevir a retirar-les perquè si una persona signa un document, no ets ningú tu 
per retirar-ho. Jo demanaria que l’Ajuntament contestés a aquestes persones, 
dient-los “la seva al·legació bàsicament ha estat contemplada perquè ha hagut 
un acord de tots els grups municipals”, i aleshores quedem bé nosaltres i crec 
que queda bé l’Ajuntament. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Llorenç Luna Rodríguez.        
 
 
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el nostre Grup davant de la 
posada al dia del Reglament Orgànic Municipal d’acord amb la legislació 
vigent, trobem encertada aquesta iniciativa. En principi, vam trobar que hi 
havien articles que creiem que no s’ajustaven a Llei, i vam presentar 
al·legacions que han estat consensuades, la qual cosa celebrem. 
 
 Vam presentar al·legacions també als articles 130 i 131, que creiem 
que limiten bastant encara la participació dels regidors per poder fer la nostra 
feina, en allò que respecta al número de mocions o preguntes que es puguin 
fer al Ple. Encara que bàsicament estem d’acord amb el Reglament hi ha punts 
o al·legacions que crec que es podrien millorar pel que fa a la participació de la 
resta dels grups. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup 
també van estar d’acord amb el Reglament malgrat que l’article que afectava al 
nombre  de regidors, desgraciadament, aquesta legislatura ens ha tocat. No 
obstant ens vàrem adherir als grups minoritaris i vàrem signar aquest 
document d’alguna manera per demostrar la nostra bona voluntat a treballar 
pel Reglament.  
 
 Vàrem presentar nou al·legacions, i  tenia l’esperança de què es 
tingués al  menys, la bona intenció d’incorporar alguna i he vist que no. 
 



 20

 Pel que respecta a l’article 47, en el tema de la confidencialitat  de la 
informació, estic d’acord amb tot el paràgraf, menys en tres frases, en allò de 
terceres persones. Vaig advertir al Sr. Balmón que ara governa el partit 
socialista, però potser que aquest Reglament quedi per a la intenció o 
interpretació del qui vingui. 
 
 Què podem entendre per terceres persones?, els interessos de 
terceres persones?, crec que quedava molt més correcte en el sentit que jo ho 
presentava que era que “els membres de la Corporació hauran de respectar la 
confidencialitat de la informació a la que tenen accés per raó de càrrec que no 
podrà ser utilitzada per a interessos particulars”.  
 
 Vostès preveuen que “l’Ajuntament, que els membres de la 
Corporació han de respectar la confidencialitat de la informació a què tenen 
accés per raons de càrrec”. Fins aquí correcte Així mateix “evitar la 
reproducció de les còpies que els hagin estat facilitades, quan la difusió de la 
informació de les còpies pugui perjudicar l’interès de l’Ajuntament”. Fins aquí 
estic completament d’acord, amb allò que no estic d’acord és en això de 
“terceres persones”, perquè no determina què són terceres persones, i si el 
donar una còpia d’un document a una associació de veïns per criticar la 
actuació del govern significa que estem vulnerant aquest article, crec que es 
pot interpretar així, i no ho veig bé. 
 
 A més a més, imposa un càstig  a l’article 64, que ho veig una mica 
fora de lloc, amb una obertura  d’expedient i la suspensió de sou, jo crec que 
aquí no sé fins a quin punt ens estem passant i m’agradaria que es recollís 
això.   
 
 Hi ha un altre tema que és el referent al temps de les peticions on 
diu que si en un mes no es dóna per entès o aqueixes peticions es donen per 
contestades, doncs que queden com que no s’hi donen. Crec que el més 
correcte seria donar una explicació del perquè no s’hi donen. En l’al·legació 
meva posava “que la petició d’accés a les informacions s’entendrà autoritzada 
per silenci administratiu en cas de què no es dicti resolució o acord denegatori 
en el termini de quatre dies, a comptar des del moment de la recepció de la 
sol·licitud, en tot cas la denegació d’accés a la documentació s’haurà de fer 
mitjançant resolució o acord notificat. Si després d’un mes de no donar-nos 
resposta a allò que se’ls sol·licita, ni cap explicació del perquè no se’ns dóna,  
es considera que ja ens hem de donar per assabentats”, tampoc ho veig molt 
correcte.  
 
 Però com ja he dit, nosaltres ens hem compromès a tirar aquest 
document cap endavant i no va a ser el Partit Popular qui posi cap 
impediment, però m’agradaria que en la redacció del text definitiu, que es 
toquessin certs punts sobretot això de les terceres persones. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
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 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que des d’IC-V, estem  satisfets 
del document final al que s’ha arribat.  Quan vàrem fer l’aprovació inicial vam 
entendre que podia ser posat a debat i podia tenir algunes modificacions 
substancials, i crec que allò que s’ha modificat en funció de l’acord que hem 
signat tots els Grups Polítics millora, des del nostre punt de vista, l’aportació 
inicial. 
  
 No em toca tampoc a mi dir això però, en principi, crec que és 
necessari un Reglament com el que tenim. És un Reglament que, des del punt 
de vista formal i legal, és impecable i, per tant, fins aquí no hi ha res a dir. I 
també cal  saludar satisfactòriament que s’hagi pogut dur a terme, que hem 
arribat a una entesa,  a un consens, que no sigui del gust de ningú, però sí del 
gust de tots i que possiblement aquest era el millor Reglament d’ordre intern 
que ens podíem donar en aquest moment la Corporació que hi som ara i que 
suposo que respon també a les necessitats de la ciutadania actual. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que continuant 
amb la intervenció anterior vol dir que, segons el meu parer, hem fet al final 
un bon treball, crec que el Reglament que tenim  avui aquí pe a l’aprovació 
definitiva, és un text que fonamentalment recull moltes coses que s’han anat 
actualitzant i que com ja vaig explicar en la intervenció de l’aprovació inicial a 
què responien. 
 
 En aqueix sentit puntualitzar  tres qüestions. Quan es parla de 
competència i interessos, crec que és un tema semàntic. És a dir, una cosa és 
que es tingui un àmbit competencial i una altra cosa  són els interessos 
municipals, que jo interpreto que s’estén més enllà del que significa l’àmbit 
estrictament competencial. 
 
 Quant a l’article 47 i en relació a  la difusió de la informació o de les 
còpies puguin perjudicar, interessos de l’Ajuntament o de terceres persones, 
crec que està suficientment explícit què significa això, i no entrarem en la 
reflexió que ja vam fer a la Comissió Informativa, sobre a què feia referència el 
tema de “terceres persones”, que no té res a veure amb allò que està reflectit 
aquí, que és un altre apartat. 
 
 Per tant, crec que tothom ha fet un bon treball i el consens ens dota 
d’un Reglament que regula la nostra vida interna, que regula el tema aquest 
de què els regidors de dedicació parcial puguin demanar la compatibilitat, etc.  
 
 Això no vol dir que hi ha una cosa que és el registre d’interessos, on 
tots els regidors que estan en aqueixa situació, reflecteixin en un document 
totes les activitats que es vagin fent, i totes les actuacions que considerin 
pertinents els regidors, però declarar per la nostra part la compatibilitat o la 
incompatibilitat era una cosa, que a més, jurídicament, era impossible, és a 
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dir, no hi cabia, cabia com una discussió política, però en cap cas, té base 
jurídica que això quedés recollit. I, resumint, crec que el text,  tal com diu 
també l’acord dels Grups Polítics Municipals, ens permetrà els pròxims anys 
anar regulant la vida municipal i el nostre funcionament, d’una forma més 
moderna i eficaç. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que recollint totes les matisacions i totes les intervencions que ha 
hagut, donaríem per aprovat el Reglament, en el ben entès que, tal i com deia 
la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora Carmen Romero, segurament 
no és pas el Reglament que haguéssim fet cap de nosaltres sinó haguéssim de 
parlar abans amb els altres, però , és el comú denominador que hem trobat i 
crec que s’ha d’agrair l’esforç que ha fet tothom perquè així sigui. 
          
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 5.- Aprovació inicial de la modificació de crèdits núm. 17/2000 
del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant suplement de crèdit finançat 
amb càrrec al romanent de tresoreria i amb majors ingressos. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdits de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent 
de Tresoreria, per un import de 310.000.000 de pessetes, motivada per la 
necessitat d’assumir diferents compromisos, com són l’expropiació de la finca 
ubicada a la Ctra. D’Esplugues, 69-75, a favor del Sr. Josep Maria Llopart i 
Barbal, per un import de 160.000.000 de pessetes i les expropiacions de les 
finques compreses dintre del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector 
Ribera-Serrallo, per un import de 150.000.000 pessetes. 
 
 Vist que per part de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona s’ha aprovat el Pla d’inversions 2000-2003, 
comunicant-nos l’assignació corresponent a aquest Ajuntament, per un import 
total de 524.215.664 pessetes, de les quals 131.053.916 pessetes corresponen 
a l’any 2000. 
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 Atès el que estableixen els articles 158, 160 i 161 de la Llei 
39/1988, Reguladora de les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 
35, 36, 37, 40, 41 i 42 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14, 16 i 76.2 de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’any 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
  
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS    
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 17/00 
mitjançant suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent de tresoreria 
i majors ingressos que es proposa, segons el següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                                                         
 Consignació                                      Consignació 
Partida  Descripció                                       actual               Altes             Baixes               final 
 
51.432B0.6010414 ADQUISICIÓ TERRENYS 200.000.000 310.000.000 ------- 510.000.000 
14.432B1.6010431 REURB.CAMPOAMOR, 
  M.JULIA I M.RONCALI 130.000.000 1.053.916 ------ 131.053.916 
75.911A0.46301 M.M.A.M.B. 91.100.000 40.053.916 ------ 131.053.916 
                ------------------- 
 TOTAL  351.107.832 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                               Consignació                                                  Consignació 
Partida Descripció                                                actual               Altes             Baixes                final 
 
71.87001 ROM.TRES.SUPL.CRÈDIT 20.083.183 311.053.916   ------ 331.137.099 
71.76300 MMAMB/OP.ESTRUCTUR. 91.100.000 40.053.916 ------ 131.053.916 
    ----------------- 
 TOTAL  351.107.832 
 
  
 Segon.- Modificar el Programa de Finançament de 2000, inclòs en el 
Pressupost General, ajustant-lo a aquesta modificació de crèdit, segons el 
quadre annex. 
 
 Tercer.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que teníem una modificació de 
crèdit, d’una incorporació de 310.000.000,- de pessetes com a modificació de 
crèdit, dels quals són assignats  150.000.000,- de pessetes fonamentalment a 
l’expropiació del sector Ribera-Serrallo, que era una política que s’estava 
portant i que havíem previst en el seu inici, però que, en funció de com s’anés 
desenvolupant el procés d’expropiació i el procés de negociacions, podia o no 
ser subjecte d’ampliació. Això ja ha estat valorat i amb aquesta finalitat hi ha 
una necessitat d’ampliar 150.000.000,- de pessetes, i 160.000.000,- de 
pessetes més d’aquesta incorporació de crèdit van fonamentalment destinats a 
un procés d’expropiació d’una finca a la carretera d’Esplugues, ja que 
finalitzat aquest procés d’expropiació i fruit d’una sentència, s’ha d’assumir el 
cost de l’expropiació.  
 
 Això seria la part més rellevant de la proposta de modificació de 
crèdit altre 1.000.000,- de pessetes estan destinats als carrers Martí i Julià i 
Miquel de Roncalí, i la incorporació de 40.000.000,- de pessetes derivats de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona, que fan referència al projecte del pla 
d’estructurants que és subvenció que ingressen per poder després aplicar en 
inversions. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez, per manifestar que s’abstindrà per coherència 
amb el seu plantejament respecte a Ribera- Serrallo. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que s’aprovaria aquesta modificació en el ben entès que cal 
explicar que l’altra expropiació, ha estat iniciada a instància del propietari de 
la finca i són els tribunals els que han fixat el preu que hem de pagar. 
 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón . 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 6.- Aprovació de la modificació puntual del Pla General 
Metropolità 1976, per modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les 
d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (7b*). 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per la Modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les 
d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10 HP), de 
Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics municipals. 
 
 Vist l’acord plenari de data 28 de maig de 1998 d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l'article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d'edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 24 de juny de 1998 i en el 
Periódico de Catalunya en data 18 de juny de 1998, sense que durant aquest 
termini  s’hagin produït al.legacions.  
 
 Atès l'informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d'Urbanisme,  Habitatge i Infraestructures de data 17 de maig de 2000, 
mitjançant el qual posa de manifest que “ es tracta d’un expedient de 
Modificació que té per objecte lo següent: 
 

• Un traspàs d’edificabilitat entre solars qualificats com 
equipaments públics que ens permetrà, por una part, augmentar 
l’edificabilitat de les parcel·les d’equipaments E-3 i E-4 dels 
sector Alps que possibiliti la construcció dels jutjats i d’un edifici 
administratiu i, per altra, l’edificabilitat necessària per la 
construcció d’una residència per la tercera edat en la plaça 
Puigcerdà. 

 
• Creació d’una clau nova (10 HP) a la parcel·la d’equipaments 

situada a la cantonada del carrer Salvador Allende amb 
República Argentina que, sense variar els paràmetres edificatoris 
vigents a la parcel·la, possibilitarà la construcció d’habitatges 
públics  per a joves i altres col·lectius (apartaments en règim de 
lloguer). 

 
• Modificació de la qualificació urbanística de la plaça Puigcerdà 

que passarà a tenir l’ús d’equipament comunitari de nova 
creació per la construcció d’una residència assistida per la 3ª 
edat. 
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• L’article 4 de les Normes Urbanístiques del PGM/76 contempla 
la possibilitat de la  modificació sempre que “la variació d’alguna 
de les seves determinacions no alteri la coherència entre 
previsions i ordenació en forma que faci necessari una revisió 
global. La Modificació proposada no afecta al sistema viari bàsic, 
incrementa el d’espais lliures o jardins públics i disminueix 
l’edificabilitat total. El Pla especial de modificació/assignació 
d’usos que es tramita paral·lelament regularitzarà l’ús i les 
condiciones edificatories de les diferents parcel·les. Per altra part 
la definició d’una nova zona “d’equipament-habitatge públic per 
a joves i altres col·lectius” (clau 10 HP) a la parcel·la 
d’equipaments, situada a Salvador Allende/República Argentina, 
inclou un procediment normatiu i de gestió per garantir que 
l’aprofitament del nou ús revertirà a la ciutat. 

 
  Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infrastructures. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
  

ACORDS 
        
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per la Modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les 
d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10 HP), de 
Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics municipals. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, puntualitzant, en primer lloc, que la clau és 10HP, com ha indicat 
abans d’ahir la Direcció General d’Urbanisme, per això com sigui que l’ordre 
del dia es va enviar abans, per això figura una clau diferent, però la clau 
definitivament serà 10HP, que té a veure amb habitatge social. 
 
 El Pla General Metropolità preveia 116.000 habitants per Cornellà, i 
la realitat és que tenim 83.000 habitants, i va distribuir el sòl d’equipaments, 
d’habitatge i indústria pensant que avui seríem 116.000, i que, a més, hi 
haurien 5 persones en cada pis, més o menys. La realitat d’avui és que som 
83.000 habitants i que tenim una mitjana de 3 persones per pis, amb 
tendència a la baixa, i ens trobem, amb què tenim menys gent i necessitem 
més habitatge. 
 
 El que fem amb aquest Pla, és adequar els equipaments disponibles 
a la realitat i a les necessitats de Cornellà. Cornellà avui està tancant escoles 
però té 35 places públiques de residència per la gent gran. Penso que aquest 
és l’exemple d’un dels canvis més importants que ha hagut en la nostra 
societat i el que intenta aquest Pla és donar respostes en la mesura de les 
nostres possibilitats  a aquesta situació. 
 
 En definitiva, crearem la possibilitat de què hi hagi al voltant de 250 
places de residència per gent gran en terrenys comprats en el seu dia per 
l’Ajuntament, i quan arribi el seu moment veurem  com es gestionen. I també 
creem la possibilitat de disposar de terrenys per tirar endavant al voltant de 
120 habitatges públics  per a joves que seran de lloguer per a joves i per  
altres col·lectius que en aquests darrer cas veurem si poden ser o no de 
lloguer. 
 
 Així mateix es qualifica de zona verda els terrenys sobre els 
aparcaments que estem fent o s’han fet, i també tota la zona voltant de Can 
Vallhonrat, i es qualifica  com zona verda 14.000 metres d’equipaments que hi 
ha al parc de la Infanta. 
 
 Al final d’aquest procés disposarem d’un conjunt de pastilles en què 
es podrà fer habitatge públic que necessitem per a la gent jove i per a la gent 
amb escassos recursos, i, un parell de pastilles per fer residències per a la 
gent gran, i la resta el que fem és que el qualifiquem com a verd, o el deixem 
com està. 
 
 I, per altra banda s’incrementa l’edificabilitat de la pastilla dels 
jutjats a la zona d’Alps. Després d’aquesta modificació la intensitat de l’ús de 
sòl a Cornellà en aquests equipaments baixa i no puja, però, en canvi, tenen 
l’ús que nosaltres pensem que la ciutat avui necessita.  
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 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que creien que eren tres finques, 
una davant de Can Mercader, dos al pàrquing de Puigcerdà i tres a Salvador 
Allende. El Sr. Morlanes contesta que la residència de gent gran és també ús 
d’habitatge, el que passa que és habitatge assistit, habitatge amb atenció 
mèdica, però habitatge al cap i a la fi. 
 
 A continuació intervé la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup està 
evidentment d’acord amb la creació de places per a la gent gran i pels joves, 
però crec, assenyala, que amb el que hem portat avui aquí comencem a fer la 
casa per la teulada. Vaig demanar al Sr. Morlanes que ens lliurés el projecte, i 
jo ho he rebut aquest matí. Penso que aquest acord l’haguéssim tingut que 
portar ja  consensuat i una vegada que l’haguéssim tingut mirat i estudiat i, 
potser fer algun suggeriment, aleshores sol·licitar el canvi de planejament a la 
Generalitat i, s’ha fet al revés, o sigui, he recollit aquest matí el document i, 
sense haver-ho pogut veure, ara haig de dir sí al canvi d’usos o abstenir-me. 
 
 Crec que s’havia tingut que fer d’una altra manera malgrat que ho 
hem treballat en la Comissió, i que l’idea primera era que els grups portéssim 
idees i, a més, llegir-ho, estudiar-ho i dir que sí convençuts però  jo no puc dir 
que sí convençuda perquè ho he recollit aquest matí malgrat que ho he 
demanat dos o tres vegades. I, com deia abans, no serem nosaltres els que 
direm que no a la creació d’aqueixes places perquè és evident que aqueixes 
places ja s’havien pogut construir abans que s’acabés el sòl que l’Ajuntament 
tenia, perquè és evident que s’estan construint habitatges d’alt “standing” en 
terrenys que eren de l’Ajuntament, pisos de venda lliure i, a més, ben cars.  
 
 També hi ha una qüestió que no sé com explicarem a les persones 
que ara estan patint l’expropiació en Ribera-Serrallo a un preu baix segons 
ells, perquè és evident que no s’han posat d’acord vostès en el preu. ¿Com els 
podem dir que sobren zones d’equipament a la resta de la ciutat i que a ells els 
estem expropiant els seus terrenys?. És una contradicció que haurem 
d’explicar tots, als ciutadans i  ciutadanes propietaris d’aquells terrenys i 
malgrat que diu que són terrenys comprats és ben cert que s’han comprat a 
baix preu perquè eren terrenys que no estaven qualificats com a zona 
edificable, o bé també han estat zones expropiades.  
 
 Per això m’agradaria que aquesta requalificació se’n portés al proper 
Ple, quan ens haguéssim pogut llegir bé el document i estiguéssim 
convençuts. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per manifestar 
que creu que sembla hi ha una confusió que creia que a la Comissió 
Informativa s’havia aclarit però sembla que no.  
 
 El que fem avui, i, per això vull demanar-li que estigui tranquil·la, 
és iniciar el tràmit del planejament, perquè quan ens posem d’acord sobre el 
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que s’ha de fer, ho puguem fer, sinó si triguem set mesos en posar-nos 
d’acord, d’aquí a set mesos hauríem de començar a fer això, i, per tant, en lloc 
de ser un any i mig, perquè s’aprovés el planejament i es pogués començar a 
treballar serien dos anys i mig. Per tant, no hi ha cap contradicció entre les 
converses que tenim amb tots els grups i el fet que portem aquest planejament 
avui aquí.  
 
 La segona qüestió és que el contingut d’aquest document, és el que 
vaig explicar en la Comissió Informativa. Vaig dir que n’hi havia tres pastilles a 
les que assignaríem edificabilitat, fonamentalment per a ús residencial que 
són plaça Puigcerdà, Camp de l’Empedrat-Picasso i Allende-Sant Ildefons. 
També vaig comentar que aquestes tres pastilles, recordi-ho Sra. Espinosa, 
són de compra de l’Ajuntament, i que els pisos per a joves i altres col·lectius 
seran de promoció pública, és a dir, que els farà la Generalitat de Catalunya, 
gairebé amb tota seguretat. Els altres dos, vaig assenyalar que o bé els farà la 
Generalitat de Catalunya o serien concessions controlant nosaltres els costos i 
en unes condicions especials, per tant, no hi ha res nou que no s’hagi explicat 
aquí. Hem fet quelcom que no és usual i és enviar un planejament, lògicament 
fins que no ho hem tingut tancat. Com ja he explicat al principi, fins i tot a 
l’ordre del dia apareix la clau 7b*, perquè abans d’ahir per la tarda, és quan el 
Director General d’Urbanisme ens va indicar que poséssim 10HP, és a dir, que 
hem acabat d’afinar el document abans d’ahir per la tarda i s’ha distribuït 
aquest matí. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació del Text Refós de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità 1976, relativa a la definició i regulació de 
l’equipament de tipus hoteler, en la parcel·la d’equipaments E-4 del Pla 
parcial Camp de l’Empedrat. 
 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es manifesta que 
aquest punt es retira perquè finalment  la Generalitat ha considerat que no és 
necessari aprovar el Text Refós perquè ells incorporaran les prescripcions 
d’ofici. Això, assenyala, també és una altra cosa que és resultat de la reunió 
mantinguda amb la Direcció General d’Urbanisme a la que feia referència el 
Sr. Morlanes. 
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 8.- Aprovació de l’adhesió a la celebració de la jornada del dia 
22 de setembre de “A la ciutat, sense el meu cotxe!”, i a la participació 
activa en l’organització de l’esmentada jornada. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “El proper dia 22 de setembre de 2000, la Comunitat Europea ha 
convocat la celebració del dia europeu “A la ciutat, sense el meu cotxe!”. Amb 
l’objectiu de fomentar les conductes compatibles amb el desenvolupament 
sostenible de proporcionar l’oportunitat perquè els ciutadans utilitzin mitjans 
de transport alternatius al cotxe i oferir als  ciutadans l’oportunitat de 
redescobrir  la seva ciutat, els seus ciutadans i el seu patrimoni. 
 
 Atès que la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat va 
aprovar per unanimitat , en la segona assemblea general, celebrada el 14 
d’abril de 2000 a Granollers, l’adhesió a la Carta Europea “A la ciutat, sense el 
meu cotxe !” i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat associat a la Xarxa, 
comparteix els objectius de fomentar processos que permetin avançar cap a 
models més sostenibles, dels quals un aspecte és el de fomentar el transport 
més sostenible. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple,  a 
proposta de la Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el President 
delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Medi 
Ambient proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’adhesió a la celebració de la jornada del dia 22 
de setembre de  “A la ciutat, sense el meu cotxe ! “ i a la participació activa en 
l’organització de dita jornada. 
 
 Segon.- Aprovar la signatura de la carta Europea “A la ciutat, sense 
el meu cotxe !”.  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, s’indica que l’any passat també 
es va celebrar una jornada d’auto-reflexió sense el cotxe a la ciutat, i, aquest 
any, hi ha una comissió organitzadora de molt ampli abast, en la qual estàvem 
representats la Generalitat, la Diputació, el Consell Comarcal, etc., la Xarxa de 
les ciutats i pobles cap a la sostenibilitat, i entre tots s’ha elaborat una carta, 
que és la Carta Europea. Estem dins d’una campanya que se celebrarà a tota 
Europa el dia 22 de setembre, divendres, i que s’anomena “A la ciutat, sense el 
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meu cotxe”, dia que hem d’intentar de totes les maneres  potenciar el 
transport públic i treballar en aquest sentit. 
 
 El que demanem és que l’Ajuntament s’adhereixi a la celebració 
d’aquesta jornada i comentar que s’està preparant una comissió per a elaborar 
les propostes d’actuacions concretes a Cornellà. Hi ha una sèrie de propostes 
que són generals a les quals ens afegirem però després ens toca decidir a 
nivell nostre quines coses farem i respectant una mica les coses que vam fer 
l’any passat, creiem que podem tornar a presentar coses similars. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón com a Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que aquesta és una qüestió que ja hem 
discutit a la Comissió d’Educació del Consell Municipal i també a la sessió del 
Consell. Hi ha el problema de sempre amb aquestes celebracions, que és una 
qüestió que està molt bé, i que el resultat de l’any passat va ser bo, però que 
això al dia següent s’oblida, i amb això, jo he insistit, és necessari anar més 
enllà de la celebració d’un dia creant altres elements que realment facin 
possible que la gent no tingui aquesta cultura del cotxe per anar a tot arreu i 
per utilitzar-lo constantment sigui o no necessari. 
 
 En aquest sentit, assenyala, és necessari no solament que es 
millorin les propostes respecte el que es va fer l’any passat, sinó que això 
tingui una projecció a posteriori. 
  
 A continuació pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de 
Medi Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López,  puntualitzant  
que aquesta  és una proposta que, aquesta vegada, no es va poder discutir en 
el Ple del Consell de Medi Ambient perquè no va haver quorum quan es va  fer 
la reunió, per tant, no és una proposta del plenari del Consell de Medi 
Ambient,  sinó que ens arriba de la Comissió organitzadora, i que, com a 
regidora, em toca presentar-la. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 9.- Adherir-se al Protocol General Xarxa Barcelona Municipis de 
Qualitat, aprovat per la Diputació de Barcelona. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple de  la Diputació de Barcelona el dia 27 
d’abril d’enguany, en virtut del qual s’aprova el protocol General de la Xarxa 
Barcelona Municipis de Qualitat, que té per objecte l’establiment d’un marc 
general de col·laboració i cooperació mútua entre ambdues Administracions en 
les àrees d’interrelació competencial i en diversos assumptes d’interès comú, 
així com la fixació de pautes compartides d’orientació política local en els 
esmentats camps. 
 
 Atès que és d’interès per aquest Municipi adherir-se a l’esmentada 
Xarxa, subscrivint l’esmentat Protocol, com a instrument de formalització de 
les relacions de cooperació i col·laboració entre ambdues Entitats, en 
conformitat amb el que disposa l’article 4 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, en concordança amb l’article 55 d) de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i demés 
legislació aplicable. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS  

 
 Primer.- Adherir-se al Protocol General Xarxa Barcelona Municipis 
de Qualitat, aprovat per la Diputació de Barcelona en sessió plenària 
celebrada el dia 27 d’abril últim. 
 
 Segon.- Facultar a l'Alcalde-President d'aquest Ajuntament, senyor 
José Montilla Aguilera, per que procedeixi a la formalització dels presents 
acords.  
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord, mitjançant certificació 
acreditativa d’aquest, a la Diputació de Barcelona, formalitzant així l’adhesió 
d’aquest municipi a l’esmentat Protocol. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a les Mancomunitats i Consorcis 
de les que formi part aquesta Entitat, així com a les Empreses públiques 
municipals, EMDUCSA, PRECSA i TECSALSA, i als Organismes Autònoms 
Institut Municipal d’Educació i Patronat de l’Emissora Radio Cornellà, 
acompanyat de la informació necessària per a que per aquestes es pugui 
formalitzar la corresponent adhesió, els quals, en virtut d’aquest acord queden 
expressament autoritzats per a formalitzar la seva adhesió.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que la Diputació de Barcelona tenia fins fa 
uns mesos un determinat instrument de cooperació amb els municipis, que 
era el Pla de Cooperació i Assistència Local, mitjançant una convocatòria que 
es feia cada dos anys. Ara, ha modificat aquest instrument de cooperació de 
manera que no hi haurà convocatòria bi-anual, sinó una convocatòria per tot 
el mandat. 
 
 Per adherir-se a aquesta convocatòria, afegir,  el primer requisit és 
el formular aquesta voluntat d’adhesió a aquest protocol, que permetrà la 
subscripció posteriorment de convenis entre la Diputació i l’Ajuntament, per 
als temes que com ajuntament plantegem i de cara a les possibles inversions 
en les que la Diputació pugui col·laborar en el seu finançament. 
  
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que desconeix el text del 
document  i que li agradaria disposar d’una còpia  per tenir una informació 
més extensa. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera per 
assenyalar que s’enviarà una còpia del Protocol a tots els Grups. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 10.- Deixar sense efecte el nomenament fet a favor del Sr. Lluís 
Bayo Ortonoves  com a tècnic en la Comissió de seguiment en 
l’Assemblea General de l’Associació “Xarxa de ciutats i pobles cap a la 
sostenibilitat”, i nomenar en la seva substitució al Sr. Francesc Xavier 
Samarra Riera. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Aquest Ajuntament, mitjançant acord plenari de data 15 de juliol 
d’enguany, i com a conseqüència del nou cartipàs sorgit de les Eleccions 
Municipals que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els 
representants municipals en l’Assemblea General de l’Associació “Xarxa de 
ciutats i pobles cap a la sostenibilitat. 
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 Atès que mitjançant escrit de la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient i 
Sostenibilitat,  es demana la modificació de l’esmentat acord, en el sentit de 
substituir com a Tècnic en la Comissió de seguiment de l’esmentada 
Associació al senyor Lluís Bayó Ortonoves, pel senyor Francesc Xavier 
Samarra Riera. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té 
conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

  Primer.- Deixar sense efecte el nomenament fet a favor del senyor 
Lluís  Bayó Ortonoves com a tècnic en la Comissió de seguiment en 
l’Assemblea General de l’Associació “Xarxa de ciutats i pobles cap a la 
sostenibilitat”, i nomenar en la seva substitució al senyor Francesc Xavier 
Samarra  Riera, Tècnic de Medi Ambient i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament. 
 
  Segon.- Comunicar aquest acord a la Tinenta d’Alcalde de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, així com als Tècnics afectats, pel seu coneixement i 
efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa un breu  
resum del contingut de la Moció. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
  11.- Modificar l’acord plenari adoptat el 15 de juliol de 1999, 
pel qual es designaven els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal, nomenant com a  Vocal Suplent del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, a la Sra. Carmen Romero López. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Aquest Ajuntament, per acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, i com a conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació 
sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 13 de juny 
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anterior, va designar els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que posteriorment, la Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya-Verds, mitjançant escrit de data 28 de març d’enguany, a 
demanat el nomenament d’un vocal suplent del seu Grup en l’esmentat 
Consell Escolar.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar l'acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 1999 
pel qual es designaven els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal, nomenant com a Vocal Suplent del Grup Municipal d’Iniciativa per 
Catalunya-Verds, a la Tinenta d’Alcalde de medi Ambient i Sostenibilitat, 
senyora Carmen Romero López, 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a la Regidora nomenada, pel seu 
coneixement i efectes, així com al Departament d'Ensenyament i al Consell 
Escolar Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una breu  
explicació de la Moció. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals, referida a demanar a 
RENFE que prengui les mesures necessàries per adequar el pas elevat del 
carrer Joan Maragall a les normes d’accessibilitat que preveu la Llei. 
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 MOCIÓ 
 
 “Atès que la utilització del pas elevat contigu a l’estació de la 
RENFE, carrer de Joan Maragall, representa una clara dificultat per als 
ciutadans i les ciutadanes en general, però molt especialment per a les 
persones grans o amb alguna deficiència física. 
 
 Atès que aquest pas elevat fou construït fa gairebé una cinquantena 
d’anys per atendre unes necessitats avui àmpliament superades degut al 
notable increment de ciutadans i ciutadanes que tenen la necessitat de fer-ne 
ús. 
 
 Atès que representa una barrera arquitectònica per a tots els 
usuaris, molt especialment per a les persones grans o amb minusvalies, però 
també per les que transporten infants en cotxets o el carro de la compra, etc. 
 
 Els Grups Municipals de l’Ajuntament, proposen a l’Ajuntament Ple 
l’adopció de la següent mesura: 
 
 Demanar a la RENFE que prengui les mesures necessàries per 
adequar aquest pas elevat a les normes d’accessibilitat que estableix la Llei 
catalana de supressió de barreres arquitectòniques.”     
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que, en 
principi, aquesta Moció la va presentar el seu Grup, però degut al seu interès 
públic, a la Junta de Portaveus es va decidir que fos presentada per tots els 
Grups, i  va estar d’acord perquè, suposa, que així serà més fàcil que es dugui 
a terme una obra necessària per a Cornellà. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referent  a l’article  
d’opinió aparegut  al butlletí juvenil “Bon Rotllo”, en relació al consum 
de drogues.  
 
 
 



 37

 MOCIÓ 
 
 “Atès que una de les principals preocupacions d’una societat que 
s’hi consideri justa, ha de ser l’atenció i la defensa dels drets de la infància i la 
joventut, com queda reflectit en la Constitució Espanyola, en la Convenció de 
les Nacions Unides, (firmada el 20 de novembre de 1989 i ratificada per 
Espanya el 30 de novembre de 1990) a la Llei de bases de Règim Local,... 
 
 Considerem que els Ajuntaments són l’Administració Pública més 
propera al ciutadà/na i per aquest motiu són els que principalment han de 
vetllar pel seu benestar. L’Ajuntament de Cornellà ha demostrat sempre una 
especial sensibilitat en l’atenció a la infància i l’adolescència. Prova d’això és el 
Reglament Regulador dels drets i promoció de la qualitat de vida dels petits i 
jovent, aprovat per majoria absoluta al juliol de 1997 i en el que es crea la 
figura del defensor de l’infant i adolescent representat en la persona de 
l’Alcalde,  la missió del qual consisteix en la salvaguarda i promoció dels 
esmentats drets, i així mateix coordinar i canalitzar totes les demandes i 
iniciatives relacionades o derivades de l’aplicació d’aquest reglament. 
 
 Una de les majors lacres de la nostra societat és el consum de 
drogues. Aquest problema desgraciadament assoleix en aquests temps a 
milers de persones que en una gran majoria comencen a consumir-les essent 
menors d’edat i que en la majoria de casos aquest consum provoca dolor i la 
desintegració de les famílies. Que el fet de prendre drogues s’associa a vegades 
amb situacions d’oci i temps lliure, amb la finalitat recreativa com desinhibició 
amb la finalitat de facilitar les relacions, per matar l’avorriment, per ballar més 
i millor arribant a situacions límit de temps i èxtasi.    
 
 Hi ha la creença entre molts joves que prenent drogues  només els 
caps de setmana poden “controlar” i que fent-lo alternativament no es 
produeix addicció. Res hi ha més incert. Està comprovat que en la major part 
de les vegades es va fomentant un hàbit que poc a poc es va incorporant de 
forma inconscient a la vida diària i al cap d’un temps, ja no sabem ballar, 
lligar o sortir a divertir-nos sense drogues, ha aparegut la dependència 
psicològica i emocional, afegint a això que encara que no hagués addicció en 
els moments en què es pren indueixen a comportaments incontrolats, que se’n 
duen a terme sota els efectes de les drogues. Conductes que en molts casos 
produeixen situacions de risc per al consumidor i el seu entorn (conducció de 
cotxes o motos, baralles, violència al carrer...). 
 
 En el butlletí juvenil “BON ROTLLO” del mes d’abril/maig, apareix 
un article d’opinió sense firmar on es fa apologia del consum de drogues. 
Quelcom inadmissible en qualsevol mitjà de difusió pública.    
 
 Creiem que no s’hi pot fomentar des d’una revista municipal, 
principalment adreçada al jovent, i pagada amb diners públics, l’ús i consum 
de drogues. Considerem que l’Ajuntament  ha de ser conscient d’aquest tema 
tan delicat que s’està tractant, i que per tant no pot permetre que es divulguin 
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opinions que fomenten el consum de drogues i atempten contra la salut 
pública. 
 
 Per tant, i en base a tot el que aquí s’ha exposat SOL·LICITEM: 

 
• S’exigeixi responsabilitats de qui dirigeix i supervisa l’esmentada 

publicació. 
• Se sol·licita es desmenteixi en la pròxima edició de la revista “BON 

ROTLLO” l’esmentat article. 
• Es procedeixi a la creació d’un Consell assessor de publicacions 

municipals, on quedi reflectit la pluralitat dels partits representats 
en aquest consistori amb la finalitat d’evitar situacions com la que 
ens ocupa.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant, que en principi, li agradaria destacar que hagués pogut presentar 
aquesta Moció en forma de pregunta o interpel·lació, perquè considera que el 
tema és suficientment greu perquè no passi el que és habitual, que és que 
cada vegada que pregunta per un tema una mica conflictiu es perd la cortesia 
política i s’utilitzen metàfores grosseres, com ha passat en el penúltim Ple en 
què se la va comparar amb una granota, i no va poder replicar. En previsió  
d’això, assenyala, ho he presentat com una Moció, i també per a donar l’opció 
a la resta dels Grups Polítics perquè preguin posició sobre aquest tema. 
 
 Creiem, indica, i ho crec sincerament, que el problema de la droga 
no és pas un tema per a tractar-ho aquí al Ple, que hi ha altres llocs on s’ha de 
tractar, però sí penso que aquí s’ha de tractar la responsabilitat que 
l’Ajuntament té sobre aquest tema. La prevenció és una labor de tots, no dels 
experts ni de les famílies que per desgràcia ho pateixen, que són moltes i, a 
vegades, ens toquen molt a prop. 
 
 La major responsabilitat d’aquest tema, és evident, que la tenen els 
governs, ja siguin locals, autonòmics o nacionals. Aquí, el Govern Municipal 
ha fallat, no es pot fomentar des d’una revista municipal adreçada al jovent, 
pagada amb diners públic, l’ús i consum de drogues encara que sigui en un 
article d’opinió, que, a propòsit, anava sense signatura, cosa intolerable 
també. 
 
 En base a això, a més, haig de dir que és una revista que pel que he 
pogut comprovar no la llegeix gairebé ningú, em refereixo a persones de 
l’Ajuntament, perquè resulta que ningú havia vist l’article. Per tant, segons 
l’exposat sol·licitem la dimissió de la persona que dirigeix i supervisa aquesta 
publicació, que quedi desmentit en la pròxima revista l’esmentat article i que 
es procedeixi a la creació d’un consell de publicacions municipals on quedi 
reflectida la pluralitat dels partits representats en aquest Ajuntament, on 
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puguem  exposar les nostres opinions i, a la vegada, veure els articles que 
surten i poder remeiar això abans que passi. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que vol fer un parell de 
comentaris del que acaba de dir la companya del PP. Nosaltres, IC-V, en 
general, tot i estar força en desacord amb tota l’exposició de motius i amb les 
propostes que se sol·liciten, crec que sí que valdria la pena que féssim alguna 
petita reflexió, sobretot per la polèmica que ha generat l’esmentat article i per 
algunes coses que, sembla, que estan per sota. 
 
 Considerem que el “Bon Rotllo” compleix o comença a complir una 
funció certament interessant que és donar la possibilitat de què la gent jove 
escrigui en una revista. És una qüestió important i sana que la gent jove 
pugui tenir un espai on poder escriure i expressar la seva opinió i que això es 
pugui repartir entre els instituts,  entre la gent jove, i, per tant, nosaltres des 
del primer moment hem felicitat la iniciativa de “Bon Rotllo” fins i tot, creiem 
que hauríem d’anar més enllà, i treballar perquè la cosa s’aprofundís i 
poguéssim tenir moltes més opinions i expressions de la gent jove de Cornellà 
sobre temes que els preocupen o els afecten.  
 
 Per tant, creiem que en el cas del que estem parlant, és un article 
dins d’un espai que es considera d’opinió, on, en tot cas, és molt discutible, 
molt més del que ens pot semblar, que les persones que signen l’article, no el 
signin amb el seu nom real sinó amb el seu sobrenom de gerra o com  el 
vulguem considerar.  
 
 Crec que hem de ser conscients del tema del qual tractava l’article, i 
de què estem parlant segurament d’una gent jove, on per la pressió social o 
algun altre tipus de pressió, ells poden creure que poden resultar perjudicats 
pel fet de signar aquest article. Crec que podem discutir sobre aquest tema, 
però no que hem de  discutir en aquest plenari sobre altres temes de moral, 
ètica o altres qüestions, amb les quals penso que no ens posaríem mai 
d’acord. 
 
 En definitiva, sobre les tres propostes que fa el Partit Popular, 
respecte de la primera crec que si la companya Glòria Récio fa una explicació o 
bé el Portaveu del Grup  Socialista, em sembla que ja és suficient l’explicació i 
que no s’ha d’anar més enllà.  
 
 En relació a que es desmenteixi o no l’article, crec que les joventuts 
del PP o qui sigui  poden enviar un article donant la seva opinió sobre el tema 
de les drogues, al “Bon Rotllo”, i, en tot cas, l’equip directiu de la Revista, 
decidirà si entra o no entra en l’espai d’opinió. Per últim respecte a la creació 
d’un consell assessor de publicacions municipals, nosaltres considerem que 
no és el “Bon Rotllo” qui hauria d’entrar aquí, sinó que, el que s’hauria de fer 
és de promoure que el màxim d’entitats de gent jove i el màxim de joves 
poguessin participar en aquesta publicació. 
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 En tot cas, només volíem expressar la nostra solidaritat amb els 
companys que editen el “Bon Rotllo”, i felicitar-los i animar-los a què 
continuïn intentant fer la feina el millor que sàpiguen. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per exposar que, tot i que quan ho vaig 
llegir em va sobtar una mica, però entenent aquell objectiu de què cadascú 
lliurement pugui expressar les seves opinions, entén que això ha d’estar obert 
a tots. De totes maneres, assenyala, crec que hauria d’haver una mica de 
vigilància amb segons quins temes, perquè avui es posa això i amb aquesta 
llibertat es podien posar altres coses encara pitjors. 
 
 Per tant, demano que hi hagi una mica de control perquè encara 
que sigui un espai d’opinió i lliure, i que, a més a més, s’ha de potenciar i de 
fer tot el possible perquè la gent jove pugui expressar-se, i sobre temes molt 
diferents creu que aquest article és poc clar. Jo crec que això s’ha descurat 
una mica i s’hauria de veure com, fins i tot parlant amb els nois aquells. Jo 
veig malament que no estigui signat i penso que s’ha de tenir cura, amb 
aquestes coses encara que no és dolent que hi hagi gent que ho vegi bé  i 
altres que ho vegin malament. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma, per manifestar que la posició del seu Grup, és la de no 
donar suport a aquesta Moció, tot i que ens sentim al·ludits perquè, encara 
que sigui de manera esbiaixada, surten temes que nosaltres també hem fet 
referència en altres plenaris. Crec que s’ha d’intentar demanar que els 
documents se signin, entre altres coses, perquè també és una manera  
d’infondre l’autoestima i responsabilitat en els nanos, o sigui, si ets madur per 
opinar i saps que són temes difícils i t’atreveixes a tractar-los, també has de 
ser capaç de signar-los i enfrontar-te a la opinió dels altres, dels pares, etc. 
Tret d’això, em sembla que, fins i tot, és una mica contradictori l’article, però 
considero saludable que se’n parli, perquè no parlar de les coses és el pitjor 
remei. 
 
 En aquest sentit nosaltres no estem d’acord amb què es demanin  
responsabilitats, potser sí que convindria discutir sobre la revista, però, 
d’entrada, crec que no és el tema d’avui. Respecte a si s’ha de contestar 
l’article, possiblement s’ha de contestar de forma natural perquè generi 
polèmica, i tant de bo generés resposta per part d’altres joves, d’altres 
persones. En tot cas, que sigui la  mateixa dinàmica de la gent, poca o molta 
que participa de la revista la que generi la resposta. 
 
 Pel que respecta al tercer punt, en el qual em sentia al·ludit, 
nosaltres tampoc estarem d’acord, perquè nosaltres no demanàvem mai una 
comissió que controlés. Solament en el cas del “Cornellà Informa”, demanàvem  
una associació que vetllés, i, aquesta reivindicació la seguirem mantenint 
perquè creiem que algun dia ens podíem arribar a entendre amb el Govern de 
la ciutat. En tot cas, i amb tot el respecte, per al Grup del PP, tot i entenent la 
bona voluntat de la Sra. Espinosa, per diverses raons votarem en contra. 
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 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, sentor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup entén que la 
revista “Bon Rotllo”, va adreçada al públic jove i difícilment els articles que allà 
es publiquin ens poden agradar. Sí penso que qui fes un article s’hauria de 
responsabilitzar i com a mínim signar-ho. Allò que sí ha aconseguit la Sra. 
Espinosa és que potser ens llegíssim aquesta revista, més gent de la que 
normalment la llegeix, perquè el publicar un article al diari “El Mundo”, ha fet 
que ens interessem per la revista. 
 
 El tema  de la droga és un tema delicat, perquè, per exemple, ahir o 
abans d’ahir, a Madrid, es van inaugurar unes narco-sales que poden portar 
polèmica perquè preveuen subministrar heroïna gratuïta als usuaris, perquè 
precisament avui m’ho comentava un company que es queixava de què es 
gasten diners amb aquestes coses i la gent que per exemple són contribuents 
de la Seguretat Social, es moren en les llistes d’espera, feia una comparació 
una mica bèstia però polèmica. El tema de la droga sempre portarà polèmica, 
es toqui com es toqui, perquè ningú té la solució. Per això nosaltres ens 
abstindrem a votar, perquè encara que té raó en certs punts, sol·licitats 
pensem que no en tots. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alberto García Llorente, com a Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup entén que l’objectiu 
de la revista “Bon Rotllo”, sempre ha estat constituir un instrument que ha 
donat l’Ajuntament perquè el jovent de Cornellà pugui expressar-se 
lliurement. En cap moment, creiem, que la revista pugui ser “El País” o “El 
Mundo”, que estigui monopolitzat per una sèrie de persones o d’assessors. 
Entenem que el tema de la droga és complicat, però hi ha una cosa que ha de 
quedar molt clara: si a la revista “Bon Rotllo”, que podríem dir és com  el 
cadell del “Cornellà Informa”, li posem filtres, estem traient els drets 
d’expressió de la joventut.  
 
 Nosaltres, en aquest plenari, hem debatut moltes vegades el tema 
que s’ha comentat del monopoli del “Cornellà Informa”. Jo crec que s’ha 
assolit amb el “Bon Rotllo”, que el jovent de Cornellà pugui expressar-se 
lliurement, i penso que aqueixa és la filosofia de la revista i que ha de seguir 
en aquest camí. 
 
 Pel que fa a la Moció presentada pel Grup Municipal del PP, quan 
diu que s’exigeixin responsabilitats a qui dirigeix i supervisa l’esmentada 
publicació, crec que no té cap responsabilitat, puix que, únicament posa 
l’instrument perquè la joventut expressi la seva opinió, ja que si s’exigeix 
responsabilitats a l’hora d’escriure, aleshores sí que hauríem de prendre 
mesures sobre l’assumpte. Considerem que és una revista on la joventut  s’ha 
d’expressar lliurement.      
 
 Pel que fa referència al segon punt on sol·licita que es desmenteixi 
l’article, jo crec que desmentir una opinió és bastant difícil, perquè una opinió 
no es desmenteix  en aqueix sentit. I més absurd dins la filosofia de la creació 
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de la revista “Bon Rotllo”,  és crear un consell assessor de publicacions 
municipals, per tant, nosaltres votaríem en contra de la Moció del Grup 
Municipal del PP. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a, manifestar que aquesta és 
una Moció oportunista. 
  
 Nosaltres, evidentment, no compartim el que diu l’article, ni el 
contingut ni la forma de plantejar-ho i ens assembla bastant erroni aqueix 
article, però també és cert que en la publicació cal destacar una cosa, que 
potser vostès no estan acostumats a fer, però com sigui que és un consell en el 
que participen Ajuntament i altres entitats i altres persones, i és que la revista 
no es fa responsable de les opinions que estan en aqueixos articles, i això 
deixa clar que no és pas l’opinió de cap revista municipal i que des d’una 
revista municipal no es fa cap tipus d’apologies. Moltes vegades és molt difícil 
establir on comença i on acaba la llibertat de cadascú per expressar clarament 
les seves opinions, però, de totes maneres, crec que el que no persegueix la 
Moció, és fer-nos reflexionar amb aquests temes, sinó considerar que s’ha 
comès un error i que aqueix error ha de ser publicat. 
  
 Torno a repetir que l’actitud del PP respecte a totes les actuacions 
que ha realitzat aquest Ajuntament en projectes relatius a reprimir situacions 
relacionades amb el consum o el tràfic de drogues no ha estat de molt suport. 
Per tant nosaltres votem en contra de la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que vol contestar a 
tots. El primer lloc al meu company de seient, i dic de seient perquè és evident 
que no és company de partit fa temps. No m’estranya absolutament, i li dic 
que li vaig a contestar personalment, perquè políticament crec que no tinc cap 
obligació de contestar-li, perquè vostè, per a mi, està molt clar,  no representa 
a ningú, només que a vostè, al seu company i pel que cobra aquí a 
l’Ajuntament, vostè no està representant a ningú, perquè les sigles que li han 
portat a on és, no són les seves ara mateix. 
 
 No m’estranya que vostè hagi contestat així perquè també és amic 
d’escriure aqueixos articles. Vostè quan encara pertanyia al Grup Popular, va 
trametre un escrit a una revista juvenil també d’aquí del poble, que espero que 
el bon criteri d’aqueix director no ho hagi editat, on deia a la joventut de 
Cornellà, que quan el volguessin trobar, no feia falta que vinguessin a 
l’Ajuntament perquè no era lloc, que els polítics gairebé tots cobraven diners a 
dojo i ens qualificava de no sé quantes coses.  
 
 Aprofito per dir al Sr. Montilla que llàstima que s’hagi gastat uns  
diners en un despatx perquè aquest senyor no ho necessita, amb el bar de la 
cantonada té bastant, i amb això li contesto al Sr. García Llorente. 
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 Pel que fa al Grup d’IC-V, diria al Sr. Arnau Funes, que confon dues 
coses: l’ètica i la salut pública. Ètica cadascú pot tenir la que vulgui, i altra 
cosa és salut pública. 
 
 Quant al Sr. Flórez,  vull dir que cadascú pot tenir l’opinió que 
vulgui, però, el que no poden fer és recomanar. Soc una persona que respecta 
totes les opinions, no vull dir que estigui bé que consumir droga és bo, però 
que cadascú faci el que vulgui, però que no ho recomani als altres. 
 
 Al Portaveu d’ERC, li diré que ja estic acostumada, que qualsevol 
dia oferiré cel i dirà que no perquè és el PP.  
 
 Al Sr. Artís li diré que les sales jo les trobo bé, perquè són persones 
malaltes i necessiten tractament, i no crec que això susciti polèmica, això no 
és el mateix del que estem parlant aquí.  
 
 Pel que estic veient, afegeix la Sra. Espinosa i per les contestacions 
que vostès m’han donat, sembla que ningú ha llegit l’article. Pel que fa al 
comentari del Sr. Balmón, manifestar que oportunisme el tenim tots i vostès 
són els menys indicats per a parlar, és evident que aquesta Moció la ficaré a la 
premsa i ficaré més, perquè al menys sortirà a la Premsa i es sabrà  que el 
Grup del PP, presenta mocions. 
 
 Quant a la qüestió de que nosaltres no els ajudem, vull dir que els 
que tenen obligació de fer coses a Cornellà, són vostès perquè són els que 
estan governant. Nosaltres podem ajudar-los però no podem fer cap altra cosa, 
perquè vostès són els que tenen el pressupost els que poden i tenen l’obligació 
de fer-ho, perquè estan governant i amb majoria absoluta. El que faci el PP a 
Cornellà pot ser mínim, l’únic que pot ser és suport moral i estar en els actes i 
res més. A la resta d’Espanya, li asseguro Sr. Balmón, el Govern d’Espanya, li 
asseguro que està fent moltes coses el PP, cosa que vostès no van fer en el 
temps que varen governar. 
 
 Pel que fa a l’oportunisme, i al que s’ha dit, crec que el que estem 
discutint aquí no és el tema de la droga, crec, no estic pas segura, que totes 
les revistes que s’editen estan en l’obligació de demanar la signatura de la 
persona que lliurement posa una opinió, perquè sinó ens trobarem que 
qualsevol dia, i vaig a dir-ho en pla no feminista, potser algun senyor envia 
una opinió, o una senyora, direm una senyora, de llençar al marit per la 
finestra i vostè s’ho editen. 
 
 Ara és la tercera vegada que presento una Moció sobre temes de 
joventut i en totes elles ha hagut un denominador comú que és la preocupació 
i la sensibilitat que té el Partit Popular de Cornellà sobre problemes concrets i 
reals de la joventut de la nostra ciutat, (perquè la regidora que està parlant 
està molt a prop d’aquests temes, per temes familiars) i, sistemàticament, ha 
estat rebutjada pels grups d’esquerra, amb la ironia de què estan d’acord 
sempre amb tot el que s’ha exposat però sembla ser que no els agrada la 
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metodologia. Em sembla que els que els produeix granellada és que sigui el PP 
qui les presenti, crec que és això. 
 
 Com vaig dir en el meu discurs d’investidura, aquí estem 
acostumats a les polítiques hipòcrites, a les que vaig qualificar llavors 
d’orguenet i pandereta, i ara, afegeixo, la taula i la cabra, puix que, ja han 
pres la decisió i passa el mateix de sempre. 
 
 No debatré més aquest tema i em vaig a adreçar al Sr. Alcalde com 
a defensor de la infància i la joventut d’aquesta ciutat per manifestar que 
l’article 6 del títol 1r. del Reglament Municipal de la defensa dels drets i la 
promoció de la qualitat de vida de la infància i adolescència aprovat al juliol de 
1997, contempla que la infància i la joventut gaudiran en conformitat del que 
disposa la Llei Orgànica 1/1996 del 15 de gener, de Protecció jurídica del 
menor, dels drets que els reconeix la Constitució i els tractats internacionals 
ratificats per Espanya, en especial la Convenció dels Drets dels Nens de les 
Nacions Unides, així com els altres drets garantits a l’ordenament jurídic i un 
d’aquests drets és l’article 6, apartat 11, el dret a la protecció de la salut, 
inclosa la prevenció de l’ús de substàncies que poden crear dependència, i a 
no ser utilitzats en tràfic de drogues. D’altra banda a l’article 17, del títol IV 
d’aquest Reglament, ens diu que el defensor de la infància i l’adolescència ha 
de salvaguardar i promoure aquests drets, i, a l’apartat b) del següent article, 
article 18, estableix que el defensor haurà de rebre i tramitar les queixes que 
sobre situacions d’amenaça o vulneració dels drets dels infants i adolescents 
presenti qualsevol persona. 
 
 En base a aquests articles i en evident incompliment  d’ells, per part 
del defensor de la infància i adolescència, representat en la figura del Sr. 
Alcalde, demano la seva dimissió com a defensor del menor d’aquesta ciutat.         
 
 Tot seguit intervé  el Sr. Alcalde, per preguntar si hi ha alguna 
intervenció més. Prenent la paraula el Sr. Alberto García, com a Portaveu del 
Grup Municipal Mixt, manifestant que no entrarà dins del debat, però el que sí 
que ha de dir és que l’agrada profundament el fet d’haver canviat de despatx ja 
que el document que té la Sra. Espinosa era seu, estava al despatx, o sigui 
que sembla ser que la Sra. Espinosa en lloc de fer política es dedica a robar-
me els papers. 
 
 Però deixant de banda això, assenyala, el que sí que haig de dir és 
que com diuen els bons periodistes, s’ha de contar la veritat, i crec que per 
contar la veritat s’ha de contar bé. Aqueix escrit que ha llegit molt per damunt, 
per intentar ficar-ho dins d’un context, com d’enrabiada perquè no s’ha 
aprovat la moció, o per no sé quin motiu, era un escrit en el qual es deia que 
la gent de Cornellà tenia el privilegi o la sort de tenir regidors joves, amb els 
quals la gent no havia d’anar a un despatx, sinó que podia tranquil·lament 
parlar al carrer, en una cafeteria o en un bar a les dues de la matinada, 
perquè soc jove i jo a Cornellà vaig als bars a les dues de la matinada.  
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 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que votaran en contra de la 
proposta de la Sra. Espinosa, i que continuarem votant en contra de totes les 
propostes que tinguin aquest “tuf” paternalista referint-se a  la joventut. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. 
Balmón, assenyalant que suposo que vostè té algunes vegades unes 
obsessions, i nosaltres no ens queixarem d’elles ni tampoc de les seves idees, 
ni, sobretot dels seus errors. Crec que, sense ànim de què la seva sensibilitat 
se’n senti ferida, i que com contínuament intenta també donar-nos algunes 
lliçons, doncs aquesta nit li donaré una altra cita que diu que: “per ser un 
membre immaculat d’un ramat d’ovelles, s’ha de ser abans de tot, ovella”. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, indicant que 
es dóna per conclús el tema, ja que tothom ha donat la seva opinió i s’ha 
posicionat. Sí lamento que sobre un tema que crec que és seriós i que ens 
preocupa a tots, la prova és que en major o menor grau, totes les institucions 
en funció de les seves competències, - les de l’Ajuntament pel que fa a aquest 
tema, ja sabeu que són poques -, mira d’abordar. El problema de la droga no 
és només una lacra del món occidental, ni poden haver solucions màgiques, 
perquè sinó, en algun lloc, l’haguessin trobat, i no faria falta que el govern del 
Sr. Ruiz Gallardón, muntès aquestes narco sales. Recentment en un 
reportatge d’una televisió pública, sortia gent que es punxava, però a ningú se 
li va ocórrer per això, demanar la dimissió, en aquest cas del responsable 
públic, perquè hi havia un programa en el que es parlava d’això i com sortia 
gent que es punxava, doncs podia, suposadament, induir també, per tant no 
frivolicem el debat tot, perquè la cosa és molt seriosa,  i a vegades, segons com 
sigui el plantejament no ajuda  a allò que tots desitgem en el fons.  
 
 Crec, continua manifestant el Sr. Alcalde, que és veritat que com 
aquí s’han apuntat, que les opinions amb llibertat, (que aquesta revista està 
pensada per a això) han d’anar signades. En nom de la llibertat d’expressió 
també s’haurien de situar uns límits marcats pel sentit comú, no per 
comissions ni per normatives ni per res semblant.  
 
 Per tant, compartint aqueixes consideracions que han sortit en el 
debat, crec que en el fons, el que aquí  es volia plantejar amb aquesta Moció és 
una altra cosa. És tenir una excusa per poder enviar-la a la premsa, i suposo 
que això que li han escrit ja tindrem ocasió de llegir-ho en algun d’aquests 
diaris d’àmplia difusió com “La Razón” o “El Mundo”, però no té tampoc més 
importància, repeteixo, i, espero que ningú prengui nota d’aquest tipus de 
coses i quan vegi una escena de violència en una televisió pública, pensi que 
s’ha de demanar la dimissió del President de la Generalitat o del President del 
Govern, per apologia del terrorisme quan surten els d’ETA, encaputxats, o 
quan es veuen aquestes altres escenes que desgraciadament formen part de la 
quotidianitat, siguem seriosos respecte a això.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; del els 
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; dels Regidors del Grup 
Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos;  dels 
Portaveus dels Grup Municipal d’EUiA,  i d’ERC, senyor Ignacio Flórez Barrón, 
i Juan Tardà i Coma, respectivament, i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a l’estació 
terminal d’autobusos intermunicipals ubicada a la plaça de la Llibertat.   
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que a l’estació terminal d’autobusos intermunicipals ubicada 
a la Plaça de la Llibertat hom no disposa d’informació clara i suficient dels 
itineraris, serveis, enllaços i freqüències horàries que corresponen a 
cadascuna de les diferents línies d’autobusos que tenen llur inici/final de 
trajecte a la citada estació. 
 
 Atès que aquesta manca d’informació ocasiona confusions i 
malentesos als usuaris. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa a l’Ajuntament 
Ple l’adopció de la següent mesura: 
 
 Demanar a l’Entitat Metropolitana del Transport que instal·li en la 
citada estació terminal els adequats i necessaris punts d’informació als 
usuaris.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena,  com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que a l’estació 
terminal d’autobusos hi ha una manca d’informació del recorregut en aquell 
lloc, on comencen i acaben 5 línies d’autobusos que fan diferents recorreguts 
per la ciutat de Cornellà. Tampoc hi ha informació dels diferents enllaços que 
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la gent pot utilitzar, aleshores la Moció l’únic que demana és demanar a 
l’Entitat Metropolitana del Transport que instal·li, a l’esmentada estació 
terminal, els adequats i necessaris punts d’informació als usuaris. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que en principi, votem a favor, però que l’Àrea Metropolitana fa 
exactament una setmana, que està col·locant els pals indicadors al carrer 
perquè fins ara no tenien perquè havien canviat el disseny. 
 
 Tot seguit intervé de nou el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Artís, per manifestar com aclariment que a parades d’autobusos no tan 
importants com la terminal hi ha uns plànols darrere que indiquen les 
connexions amb el Metro, amb autobusos i d’altres, i, en canvi, a la terminal 
això no existeix. 
 
     
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal de CiU, referida a fomentar 
l’avenç de l’ús social del català en els àmbits que són de la seva 
competència, respecte a l’etiquetatge i retolació en català. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que és ben palès que el consum de productes varis que es fa a 
la nostra ciutat, particularment i en actes institucionals o d’entitats, és de 
productes no etiquetats en llengua catalana, malgrat ser-ne la gran majoria 
d’origen català, o bé manipulats a Catalunya. 
 
 Atès que aquesta marcada tendència és pròpia de la inèrcia de 
molts anys de costum imposat i que bona part dels consumidors obliden 
portar la teoria a la pràctica per a trencar aquest costum. 
 
 Atès que l’article 37.2 de la Llei 1/1998, de data 7 de gener, de 
Política Lingüística, estableix que les corporacions locals han de fomentar la 
imatge pública i l’ús del català,  podent establir exempcions fiscals per als 
actes relacionats amb la normalització i el foment de l’ús de la llengua 
catalana. 
 
 Atès que els productes etiquetats en català, existents a Catalunya, 
és d’un 2% de la totalitat, amb la qual cosa es troben notablement en 
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desavantatge vers els que ho són en castellà (un 95%; el 3% restant correspon 
a altres llengües). 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es posicioni a 
favor de fomentar l’avenç de l’ús social del català en els àmbits que són de la 
seva competència respecte a l’etiquetatge i retolació en català. 
 
 Segon.- Que a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es 
consumeixin, a partir del dia que s’aprovi aquesta moció, productes etiquetats 
en català tant en els seus actes institucionals com així, també, en el seu 
consum intern diari. 
 
 Tercer.- Que en tots els organismes que depenen de l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat (policia local, escoles, instal·lacions esportives, etc.) 
siguin consumits, quan es donin els casos i en els seus actes institucionals, a 
partir del dia que s’aprova aquesta moció, productes etiquetats en català com 
així, també, en el seu consum diari. 
 
 Quart.- Traslladar aquesta moció a la mesa del Parlament de 
Catalunya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,  es fa una breu explicació de la Moció. 
 
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que li sembla que és evident que si en 
aquests moments la situació del català ha passat  de l’UVI a una situació 
d’una certa millora és gràcies, sobretot,  als poders públics. El paper dels 
ajuntaments ha estat bàsic en aquests darrers vint anys, motiu pel qual crec 
que demanar això no és demanar un esforç més als ajuntaments. En aquest 
sentit, crec, que seria molt bo que l’Ajuntament de Cornellà donés suport a 
aquesta Moció, però que seria encara millor que es pogués dur a terme, i,  per 
això seria bo dir que, “es procuri”. 
 
 Estic convençut, afegeix, que si a la  Moció mantenint la resta del 
redactat tal com està es digués en lloc de “cal consumir-los” que “procuri 
consumir”. Possiblement  gràcies al posicionament de l’Ajuntament i d’altres, 
podrem passar d’aquest 2% a un 7 o un 8%, perquè estem al 2, però fa cinc 
anys estàvem al 0,5, i estem al 2 no pas gràcies a l’empresariat, perquè 
l’empresariat català, que parla en català a casa seva, a l’empresa consumeix 
productes en castellà. 
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 Demano que es doni suport a aquesta Moció i que, a més a més, es 
dugui a terme. Crec que la millor manera de dur-lo a terme és, mantenir la 
voluntat que d’ençà l’any 1979, han adquirit els ajuntaments democràtics i 
potser amb el redactat que digui: “l’Ajuntament procuri”. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Balmón, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup no donarà suport a 
aquesta Moció, perquè preveu coses que ja estem fent. 
 
 Quant al primer punt que ja portem molt de temps posicionant-nos, 
vàrem ser els primers, i som l’únic Ajuntament que té un Centre de 
Normalització, perquè la resta són molts ajuntaments que estan dins d’un 
centre, ja vam intentar per la nostra situació socio-lingüística tenir un 
instrument com era aquest centre.  
 
 Per tant, fa molt de temps que en el nostre àmbit competencial, 
estem fent campanyes en els mercats municipals i en aquells àmbits nostres. 
Encara és més, hem intentat aplicar alguna de les coses que diu la Llei. El 
problema està en què el que ha d’aplicar la Llei, no posa al nostre abast els 
recursos i els instruments pertinents per facilitat i ajudar a aquesta 
modificació. Aquest Ajuntament, a diferència de l’aportació que fa la 
Generalitat, cada vegada que tenim excedents ho tornem a reinvertir en 
millorar la situació de Cornellà.  
 
 Nosaltres no és que estem en contra, que es donin aquestes 
iniciatives però pensem que és més seriós intentar que el Consorci -que és on 
es fa en teoria la política lingüística en aquest país-, destini més instruments i 
més recursos a aquesta política, i no que cada vegada que es discuteixin els 
pressupostos al Parlament de Catalunya, es retallin més els recursos que 
s’han de destinar a fer política lingüística en aquest país. Això sí que em 
sembla molt més seriós, l’altre,  és una anècdota que no ens porta enlloc. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el nostre Grup creu que 
és una Moció de difícil acompliment, i tot i tenint tota la voluntat del món no 
podríem votar a favor. Crec que la pròpia Generalitat és qui s’ha de posar 
d’acord i a l’hora que treu una Llei d’Envasos i Etiquetatge, parlar amb 
Normalització Lingüística, amb els interessos d’uns i d’altres, perquè si han de 
prevaler unes coses, que les mantinguin des del primer moment. 
 
 Pel que estem  lluitant és per la promoció del català, que s’aprofiti 
una eina important com aquesta per afavorir la potenciació del català, i diem 
això amb la convicció de què estem a favor de potenciar el català.  
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup 
votarà en contra perquè, creu que és excloent. En tot cas, assenyala hauria de 
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ser bilingüe, i, com a comerciant, diria que això encariria i suposo que no els 
interessa als fabricants aquest tema. 
 
 Si parlem d’entitats de Cornellà, diria que a Cornellà, gairebé totes, 
són castellano-parlants, i penso que estaria mot bé si fos bilingüe, respectant 
la pluralitat de la societat a la que estem representant i, sobretot, a Cornellà 
on la gran majoria és castellano-parlant.              
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que si s’accepta la 
proposta que ha fet el Sr. Tardà, de què es digui que “es recomani”, perquè  
votaria a favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nestor Artís i Villena, per manifestar que la Moció no pretenia tantes 
coses com tu s’ha apuntat,  i aquí s’entén que afecta als productes o les coses 
en què realment es pugui fer, i no veig que sigui una Moció tan difícil 
d’acceptar. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que com que és un tema al 
qual és molt sensible i, a més, creu que tots ho som, l’interessa remarcar una 
cosa,  i és que donar suport a aquesta Moció, en cap moment significa posar 
en dubte el paper, d’aquest Ajuntament.  
 
 És a dir, nosaltres considerem que és bo, en la mesura que es 
pugui, empènyer com s’ha empès amb moltes altres coses, i, per això, em 
semblava que el redactat de Convergència era una mica un redactat que anava 
enfaixat i per això proposava la possibilitat de fer un redactat de voluntats. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup, pel que fa al 
primer punt no ho accepten. Sí que estaríem disposats, assenyala,  a treure el 
tercer punt i en el segon establir que per l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, es procuri a partir del dia que s’aprovi aquesta Moció, la consumició 
de productes etiquetats en català, tant en els seus actes institucionals, etc. 
etc. Amb això, estem d’acord, amb l’altre no, i amb el punt tercer no. El que no 
sé és si s’ha de donar trasllat de la Moció a la Mesa del Parlament, però això és 
una altra qüestió. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup estaria 
d’acord en retirar el primer punt i que es suavitzes el segon, en el sentit de què 
sempre que sigui possible. 
  
 Per tot això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “Atès que és ben palès que el consum de productes varis que es fa a 
la nostra ciutat, particularment i en actes institucionals o d’entitats, és de 
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productes no etiquetats en llengua catalana, malgrat ser-ne la gran majoria 
d’origen català, o bé manipulats a Catalunya. 
 
 Atès que aquesta marcada tendència és pròpia de la inèrcia de 
molts anys de costum imposat i que bona part dels consumidors obliden 
portar la teoria a la pràctica per a trencar aquest costum. 
 
 Atès que l’article 37.2 de la Llei 1/1998, de data 7 de gener, de 
Política Lingüística, estableix que les corporacions locals han de fomentar la 
imatge pública i l’ús del català,  podent establir exempcions fiscals per als 
actes relacionats amb la normalització i el foment de l’ús de la llengua 
catalana. 
 
 Atès que els productes etiquetats en català, existents a Catalunya, 
és d’un 2% de la totalitat, amb la qual cosa es troben notablement en 
desavantatge vers els que ho són en castellà (un 95%; el 3% restant correspon 
a altres llengües). 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es 
consumeixin, a partir del dia que s’aprovi aquesta moció i sempre que això 
sigui possible, productes etiquetats en català tant en els seus actes 
institucionals com així, també, en el seu consum intern diari. 
 
 Segon.- Que en tots els organismes que depenen de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat (policia local, escoles, instal·lacions esportives, etc.) 
siguin consumits, quan es donin els casos i en els seus actes institucionals, a 
partir del dia que s’aprova aquesta moció i sempre que això sigui possible, 
productes etiquetats en català com així, també, en el seu consum intern diari. 
 
 Tercer.- Traslladar aquesta moció a la mesa del Parlament de 
Catalunya.”  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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 5.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, referida a la 
masia Can Manso.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Els membres de la Comissió Informativa d’Urbanisme vam ser 
informats pel tinent d’alcalde senyor José L. Morlanes de la compra per part 
de l’Ajuntament de la masia anomenada Can Manso, situada al barri de 
l’Almeda, inclosa en el Catàleg del patrimoni històrico-arquitectònic de la 
ciutat. Certament, es tracta d’una casa pairal, de gran interès arquitectònic i 
de rellevància històrica com indica el nom amb què és reconeguda en ésser 
lloc de residència de qui fou Josep Manso.  
 
 Atès que els partits polítics, als quals representem, mostràrem 
l’absolut desacord amb l’ús a què es destinà la masia de can Trabal, espai 
privatitzat dedicat a l’hoteleria. 
 
 Atès que suposem que  les raons que conduïren a tal solució 
podrien  formar part d’un criteri de reutilització  d’aquests  masos encara  
vigent, per la qual cosa susceptible de tornar a ésser aplicat. 
 
 Sol·licitem al Plenari Municipal l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Únic.- Que la masia anomenada can Manso, propietat de 
l’Ajuntament, una vegada restaurada adequadament, esdevindrà un 
equipament  destinat a un ús  públic social o cultural, la concreció del qual 
serà, en primer terme,   responsabilitat del govern de la ciutat, així com  del 
conjunt dels integrants del nostre plenari,  en diàleg amb  la ciutadania.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una detallada explicació de la Moció, indicant que com 
creuen que tenen els arguments legítims que ens dóna el fet al que ja es van 
oposar a què Can Trabal fos un restaurant, nosaltres demanem que 
l’Ajuntament es comprometi, en la mesura que pugui, a reconèixer que aquell 
seria bo que fos un espai dedicat a un ús social, una llar d’acollida, un alberg 
de joventut, o altre.   
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que la Masia Can Manso és propietat d’EMDUCSA i no de  
l’Ajuntament de Cornellà, i que és una parcel·la qualificada de 22a, és a dir, 
industrial, sobre la qual està ubicada l’esmentada masia. La intenció de 
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l’Equip de l’Ajuntament, en aquest moment, no està definida, però el que sí 
que tenim definit és el que no farem: no ens carregarem d’un conjunt de 
costos corrents que facin que l’Ajuntament tingui problemes econòmics, És a 
dir, si volem fer una política ambiciosa de recuperació del patrimoni, després 
s’ha de poder mantenir. 
 
 Votarem en contra de la Moció pel fet de què, primer, hem de saber 
quant costa restaurar-la, i una vegada que sapiguem quant costa restaurar-la, 
s’haurà de veure quina activitat se l’adjudica, però, en tot cas, no començarem 
a limitar-nos les possibilitats sense conèixer ni tan sols els cost de 
rehabilitació, perquè és que no el coneixem el cost de rehabilitació. 
  
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup també 
pensa que el fet que una masia o un edifici estigui en el Catàleg del Patrimoni, 
suposa que hi ha una voluntat de respectar al màxim la situació, el que té 
d’important o específic, però que pensa que per decidir quin és l’ús que s’ha de 
fer s’ha tenir un mapa més definit de tota la zona o veure realment quines són 
les necessitats que hi ha a la ciutat, i, com deia el Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme, els aspectes econòmics. Per tant, creiem que s’ha de demanar 
que es respectin totes aquelles parts de la masia que siguin d’interès artístic, 
però no es poden demanar gaires coses. Per això, nosaltres també votaríem 
que no a aquesta Moció. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que ella sí està d’acord 
amb ERC, en aquest tema. Espero, indica, que l’ús  que se li doni, sigui un ús 
social, no estic d’acord amb tots els plantejaments que ell ha dit, però el que 
no m’agradaria és que acabés com Can Trabal, que està utilitzant-se com un 
restaurant i amb unes condicions que crec que si fos un restaurant d’una 
persona normal no s’hagués acceptat, i ho dic per les mesures de seguretat 
que em sembla són sinó escasses, inexistents al pis de dalt. 
  
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup també estarà d’acord 
amb la Moció perquè creuen que la masia de Can Manso és una de les més 
emblemàtiques que hi ha a Cornellà, encara que ha quedat al mig d’una zona 
industrial i rodejada de naus i el seu ús pot ser polèmic, però s’hauria de 
buscar un ús públic, però que estigués vinculat amb la indústria, amb el seu 
entorn.        
 
  A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que no sap si s’ha entès bé el que 
el Sr. Tardà explicava i el que la Moció diu. Nosaltres, assenyala, aquí no 
condicionem quin tipus d’ús, el que diem és que no a determinades 
actuacions. No hem concretat què ha de ser però sí queda clar que no volem 
que sigui una explotació de caràcter industrial o de caràcter comercial que 
quedi fora d’allò que hauria de ser el patrimoni i un lloc on es podrien fer 
coses importants per a Cornellà. 
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 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, manifestant que el seu Grup votarà en contra 
de la Moció, perquè resulta lògic que, en un principi, no se sàpiga exactament 
la destinació d’aqueixa masia.  
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que 
després de les exposicions han quedat clares les postures però que quan arribi 
el moment tocarà com Ajuntament o com EMDUCSA,  prendre una decisió pel 
que fa a l’ús que es doni a aquesta masia, no ara, perquè encara està ocupada 
per unes persones que hi viuen. S’haurà de veure també que val la 
restauració, el que no volem és, sense tenir més elements, prendre decisions 
que ens limitin. Al fons d’aquesta qüestió hi ha quelcom que no compartim, i 
és que tot allò que estigui catalogat no vol dir que hagi de ser equipament, 
perquè a qualsevol ciutat hi ha centenars de coses que estan catalogades i que 
mai seran equipaments, perquè no necessàriament tot el que està catalogat vol 
dir equipaments, vol dir públic. 
 
 El Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures,  afegeix, ha donat alguna raó fonamental. Aquests béns 
costa adquirir-los i mantenir-los, però el que està decidit és que és pública, i  
això permetrà, a més, que l’entorn estigui protegit i, que, en el seu moment, 
sigui l’administració, els que decidirem l’ús que tingui. No oblidem que la 
intenció, de seguir actuant en el terreny de la protecció del patrimoni no ha 
acabat. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; dels  
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, dels Regidors del 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos.  
 
 
 
 6.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per efectuar el prec que ha presentat per 
escrit i que diu el següent: 
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 “Des de fa temps i, principalment, des de la constitució del consell 
Municipal de Medi Ambient, el nostre Ajuntament ha anat adoptant acords i 
adquirint compromisos per un futur i una ciutat sostenible. No obstant això, 
molts dels esmentats acords no acaben de fer-se realitat ni concretar-se a la 
pràctica. Aquesta falta de concreció es justifica amb l’argument de què depèn 
del desenvolupament d’estudis o de disponibilitat de l’“auditoria” o de 
“L’Agenda 21”, cosa que, sent certa, no invalida l’ús del sentit comú per fer-les 
de manera que no contradiguin el criteri de sostenibilitat pel qual treballem. 
 
 Com mostra de l’anteriorment exposat, tenim una circular del 21 
d’agost de 1998, de la qual adjunto còpia, adreçada a tot el personal d’aquest 
Ajuntament, en la que es recollien 7 punts, en forma de consells o 
recomanacions per al bon comportament de l’Administració en sí mateixa i 
com exemple per a la societat civil de Cornellà. 
 
 Si analitzem punt per punt, podem comprovar el poc que hem 
avançat en la seva aplicació, del resultat del qual tampoc s’ha fet una 
valoració: se segueixen fent fotocòpies per una sola cara (el nou ROM), les 
carpetes de correu intern segueixen tenint un escàs ús, apagar les llums, els 
ordinadors, l’aire condicionat quant ja no son necessaris, regar d’acord als 
canvis climàtics, no adquireixen el rigor necessari, etc. 
 
 Per tot l’exposat, preguem: 
 
 Que s’elabori una normativa o reglament intern, que contempli una 
sèrie de recomanacions, que inclogui a tot el personal i a tots els 
departaments, des d’Urbanisme fins Cultura, des de Comptabilitat fins 
Manteniment, perquè es tinguin en compte i, a més a més, es fixin unes dates 
periòdiques per valorar el seu compliment i les possibles actualitzacions que el 
vagin millorant.”  
 
 Amb això, indica el Sr. Flórez, i no és la primera vegada em 
refereixo, a què nosaltres anem adherint-nos i adquirint compromisos respecte 
a qüestions de caràcter medi ambiental,  sobretot des que el Consell Municipal 
de Medi Ambient està funcionant encara més, però a l’hora d’aplicar-ho no 
s’actua de forma que no es contradiguin aqueixos posicionaments.  
 
 He adjuntat aquí una circular que el Sr. Balmón,  va distribuir per 
l’Ajuntament el 21 d’agost de 1998, en la que es donaven una sèrie de 
recomanacions de caràcter senzill  sobre com s’ha d’utilitzar el paper, com 
s’han d’apagar les llums, i com s’ha d’utilitzar l’aigua, recomanacions que, en 
alguns aspectes, havien estat rebutjats, no molt abans, a propostes nostres, 
però que després es van fer públiques. 
  
 I demano que, en base a això, perquè això va tenir o molt poc o cap 
efecte, és que com se segueixen rebent documents més o menys extensos, 
fotocopiats per una sola cara, i encara veiem com les llums o l’aire condicionat 
romanen  enceses quan l’Ajuntament o les altres dependències no estan en ús, 
preguem que aquestes propostes,  i recomanacions que es fan, i que, en 
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aquest cas, era de l’Equip de Govern, realment se sigui rigorós i  es posi el 
màxim interès a l’hora d’exigir el seu compliment. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, matisant que quan va signar la 
circular va ser com a Tinent d’Alcalde i no com a Alcalde Accidental. Hi ha 
coses, afegeix,  amb les que estic d’acord amb el Sr. Flórez però no en fer una 
normativa o reglament, perquè això suposa una part de disciplina, i sancions 
als que no compleixin. En aquest moment ja s’està treballant per col·locar a 
tothom servei de correu electrònic i molta documentació dels diferents 
departaments ja s’està subministrant mitjançant aquest suport, i si bé encara 
hi ha errors,  amb el temps, poc a poc, ho anirem reconduint.  
 
 Ja s’ha millorat en volum fotocòpies, del recull de premsa, i les 
carpetes de correu intern que crec que sí que s’utilitzen moltes. El que no 
accepto és que fem alguna normativa o reglament, però com a prec sí que s’ha 
de seguir insistint en aqueix tema i intentar cercar altres camins per anar 
millorant aquests dèficits.                      
 
 Seguidament pren de nou la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que hi ha unes 
preguntes conjuntes del Grup Municipal  d’ERC, i del seu Grup, que han 
presentat per escrit i que diuen el següent: 
 
 “1. Hem restat assabentats a través de la lectura del Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya del dia 20 d’abril d’enguany, que la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona  ha aprovat de forma definitiva el pla d’especial 
d’assignació d’usos del sub-sector Ribera-Serrallo, limitant la superfície per a 
ús esportiu a 134.567 m2. Si a aquesta xifra se li sumen els 43.517 m2 
previstos en el projecte municipal destinats vials i aparcaments representa 
una quantitat de 178.084 m2, és a dir 78.403 m2 menys dels  256.487m2 
previstos pel mateix projecte municipal abans esmentat. 
 
 Es per  tot això que li agrairem ens respongui : 

De quina manera, el projecte inicial, resta afectat per aquesta 
limitació? 

 
  
 2. Fins ara tan sols som coneixedors que el govern de la ciutat 
pretén la construcció d’un poliesportiu i dues piscines. Desconeixem, però, les 
característiques de cada un d’aquests equipaments, la superfície necessària 
per a cada una d’ells, així com  la seva ubicació. En aquest últim aspecte, 
considerem que és necessari parlar-ne, ja que estem en condicions d’afirmar 
que l’argument que se’ns oferí sobre la impossibilitat de fixar el lloc adient per 
construir els equipaments no es podia concretar per raó que el subsòl de la 
zona era emplenat d’escombraries, no és del tot exacte.  
 
 Es per  tot això que li agrairem que ens respongui : 
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Quines són les característiques, la superfície i la ubicació dels 
equipaments projectats? 

 
 
 3. Mesos enrere i de manera pública, tal com informa la revista 
Cornellà Informa, es va signat un protocol, amb presència del senyor Joan 
Antoni Samaranch, al palau de Can Mercader, entre el nostre Ajuntament i la 
Federació Catalana de Tennis. 
 
 Es per  tot que li agrairem que ens respongui : 
 

a) Quin és el contingut del protocol signat (agrairíem el lliurament 
d’una còpia)? 

 
b) Quina superfície es destinarà a aquestes instal·lacions 

tennístiques? 
 
c)  Sota quines condicions adquirirà la Federació Catalana  aquests 

terrenys? 
 
 
 4. Hem estat informats del fet que el Consell Comarcal ha 
encarregat a una empresa, a través del senyor Frederic Prieto, un projecte 
d’estudi relacionat amb els equipaments esportius de la zona Ribera-Serallo.  
Es per  tot això que li agrairem que ens respongui : 
 
 Si la iniciativa ha sorgit de l’Ajuntament, voldríem conèixer-ne els 
criteris que s’han transmès a aquesta empresa?” 
 
 
 Indica el Sr. Flórez que s’insisteix altra vegada sobre el tema Ribera-
Serrallo, perquè seguim tenint preocupacions i contradiccions i continuem 
veient coses i, hi ha elements que van apareixent que et fan pensar que les 
coses no coincideixen amb determinats plantejaments. 
  
 En segon lloc, som coneixedors de la proposta del pavelló de les 
dues piscines, però no sabem les característiques i lloc d’ubicació. Una de les 
raons que s’han argumentat al respecte era per les condicions del subsòl i 
se’ns deia que estava sobre un abocador. Estem en condicions de dir, perquè 
hem parlat amb els que porten molt de temps, els que varen conèixer 
l’abocador, que més enllà del carrer Sorral del Riu fins a la dreta mai ha 
arribat l’abocador, excepte un que va haver a on està la Delfos 
aproximadament per extracció d’àrids i que després es va reomplir. Per tant,  
es pot definir i volem que se’ns digui amb exactitud quin és l’espai real que es 
necessita per cadascuna, i  per això sol·licitem que se’ns comuniqui això i no 
demanem que sigui ara, perquè entenem que són dades que no s’han de dir en 
paraules. 
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 Per altra banda  som coneixedors, com ho és tot Cornellà que rebi la 
revista “Cornellà Informa”, que en el Palau de Can Mercader, en presència del 
Sr. Juan Antonio Samaranch, el nostre Alcalde i el President de la Federació 
Catalana de Tennis, van signar un protocol del qual desconeixem tot, 
absolutament tot, i,  per tant, demanem se’ns faci arribar una còpia d’aqueix 
protocol, ja que entenem que en ell s’han de contemplar les condicions de com 
s’adquireix, quines seran les dimensions, quins seran els tipus d’instal·lació, 
etc. 
  
 Per acabar, ens ha arribat una informació de què el Consell 
Comarcal ha encarregat a una empresa, a través del Sr. Frederic Prieto, antic 
Alcalde i Regidor d’aquest Ajuntament, el projecte d’un estudi relacionat amb 
l’equipament, i aquí la nostra pregunta és si és iniciativa de l’Ajuntament que 
se’ns digui quins criteris s’han exigit per a aquest estudi perquè si és així, és 
que hi ha coses definides. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que el Sr. Flórez deia que tenia preocupacions, i  ha llegit a la 
revista, que està preocupat pels propietaris, i el que han de cobrar per 
l’expropiació, i m’ha cridat l’atenció que no votessis a favor de l’increment del 
crèdit que hem fet per a pagar justament més a aquests  propietaris.  
 
 Ja me n’alegra, indica,  que finalment es reconeguin dues piscines i 
un polisportiu, espero que a la pròxima, incorporis la zona de “fitness”, que 
també ho he explicat moltes vegades. Ho dic perquè ens anem apropant al 
maneig de les dades perquè sinó ens tornarem realment boixos.  
 
 Quant a la pregunta de si afecta al projecte, allò que ha aprovat la 
Generalitat de Catalunya, dir que no, que és el que havíem proposat. El que 
passa és que quan es delimita un àrea d’usos, fins que no es defineix 
exactament on és cada equipament, hi ha una vialitat en potència, i, en aquest 
cas, dels 154.000 metres hi ha 19.000 de carrers actuals que no estan encara 
qualificats com a carrers perquè no està feta, justament, la delimitació de cada 
equipament. Per tant no hi ha cap canvi  pel que fa al projecte de l’Ajuntament 
de Cornellà. 
 
 Pel que fa referència al segon tema, encarregarem un projecte en les 
properes dates, i quan estigui el projecte fet, els companys de l’oposició ho 
coneixeran immediatament. 
  
 Pel que fa a la sol·licitud de què li lliurem una còpia del protocol,  
no, perquè l’Ajuntament no el va signar, ho va signar el govern d’Espanya a 
través del Consell Superior, el va signar la Diputació de Barcelona, va estar 
present i va donar el seu suport la Generalitat de Catalunya, el Comitè 
Olímpic Internacional, la Federació Catalana de Tennis; i, l’Ajuntament és un 
projecte que ho veu amb simpatia, que no quedi cap dubte sobre això. De 
quina manera?, més endavant ho sabrem i quan ho sapiguem ho explicarem, i 
per tant, lamento no poder lliurar-vos còpia perquè no som signants. 
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L’Ajuntament té previst col·laborar i li donarà suport, el mateix que el Govern 
de la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona, el Govern 
d’Espanya i el Comitè Olímpic Internacional. 
  
 Pel que fa referència a la quarta pregunta, continua manifestant el 
Sr. Morlanes, ja li vaig dia al seu dia al Sr. Tardà, que no hauríem de fer 
preguntes del Consell Comarcal aquí, crec que ambdós Grups formen part del 
govern del Consell Comarcal i qualsevol cosa que desitgen ho poden obtenir 
fàcilment. Demano que pel fet que jo sigui Regidor de Cornellà i ostenti la 
presidència del Consell Comarcal no es portin a l’Ajuntament de Cornellà els 
temes del Consell Comarcal, i contestaré però demano  que no fem això, 
màxim venint la pregunta de Grups que estan en el govern del Consell 
Comarcal.  
 
 I he de dir que el Consell Comarcal no ha encarregat a cap empresa, 
cap estudi d’aquest tipus, però, sí diré que la Diputació ha encarregat al Sr. 
Frederic Prieto, un tempteig de possibilitats d’instal·lacions esportives a la 
ciutat. L’Ajuntament ho veu això magníficament. Perquè?, segur que vosaltres 
també ho veure igual, perquè és una persona que coneix la ciutat, que és de la 
ciutat, que se l’estima, i jo no conec a ningú de Cornellà que sàpiga 
d’equipaments esportius més que el Sr. Prieto, ja que ha estat dotze anys de 
Diputat d’Esports de la Diputació.  
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma, per manifestar que demana disculpes per no haver-ho 
pogut redactar, però què temps enrera va preguntar si s’havien fet fotografies 
de les edificacions que hi havia en el sector d’Alps abans que s’enderroquessin 
i se’m va contestar sobre això que EMDUCSA havia tingut cura de fer les 
fotografies, i que EMDUCSA, quan entrava a treballar en un espai, tenia cura 
d’això.  Per això pregunto, i si no s’ha fet demanaria que es fes, en l’espai de la 
Destraleta, on hi havia aquella fàbrica del col·lectiu del vidre, fàbrica molt 
interessant perquè és realment una cooperativa obrera, nascuda als anys 30, 
i, a més a més, la van fundar els anarquistes i republicans de Cornellà em van 
venir a veure i em van comentar que hi havia molts papers per terra, quan 
vaig anar-hi jo tot estava desolat i els arxius de la fàbrica podrien ser molt 
interessants per fer un estudi del moviment obrer, etc. i, la pregunta és: si els 
arxius de la fàbrica quan EMDUCSA  va anar-hi, eren o no hi eren?. Cas que 
no fossin potser seria bo que EMDUCSA intentés,  mitjançant els propietaris 
recuperar això. 
  
 Si ho han destruït, els propietaris fatal per ells i per nosaltres, i 
hauria per ridiculitzar-los, i sinó s’ha destruït i s’ho han endut, potser estarien 
disposats a cedir-ho al arxiu històric de la ciutat. Repeteixo que és una 
experiència d’organització obrera molt interessant i, a més, fins i tot, 
tècnicament tinc entès que era gent que havien introduït tècniques de 
manipulació del vidre artesanalment  innovadores. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per contestar 



 60

a la pregunta efectuada pel Sr. Tardà, manifestant que estan pendents 
d’obtenir del jutjat la possessió de la fàbrica, i, per tant, no hem pogut entrar i 
fer les fotografies i recollir els papers. En el moment que tinguem la possessió 
via judicial o tanquem un acord per a la possessió, podem fer un cop d’ull, i jo 
sí que diré a EMDUCSA que tinguin previst això quan arribi el moment. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per fer un prec, que és que degut a què 
aquest any ens trobem davant de l’Any Internacional de la Cultura de la Pau, i 
que les Nacions Unides ha demanat als països, institucions i ONG, i al conjunt 
de la societat, incrementar els esforços a favor de la substitució progressiva de 
la cultura de la violència per la cultura de la pau, demanem al Consistori que 
a partir del dia de demà  i fins que s’acabi l’any, al balcó de l’Ajuntament es 
col·loqui un gran llaç blanc, per demostrar que ens adherim a la proposició no 
de Llei   aprovada ahir al Parlament sobre la “Catalunya per la pau”. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que això no és un prec, sinó una Moció, per això ho haurem de 
deixar per al proper Ple. 
 
 Un altre prec, continua amb la paraula el Sr. Artís, és que a  la 
Comissió Informativa de Serveis a la Persona ens van informar que 
segurament el pregó de l’Ajuntament de la Festa Major, es faria pel Sr. 
Manzano, -capità de l’equip de futbol-. Demanaria també que, el capità de 
l’equip de bàsquet, que, tant l’any passat com aquest, han tingut èxits molt 
importants, ho poguessin fer conjunt, si fos possible. Contestant sobre això el  
Sr. Alcalde, que el Regidor de Cultura recull la proposta i s’estudiarà. 
 
 A continuació pren la  paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per realitzar unes preguntes que 
són: 
 
 - M’agradaria saber si s’ha fet quelcom des de l’Ajuntament, pel que 
fa referència a l’últim assassinat d’ETA  del col·laborador de “El Mundo”, i, si 
no  s’ha fet crec que hauríem de trametre al periòdic “El Mundo”, el nostre 
sentiment i el nostre rebuig, i a la família d’aquesta persona. Normalment s’ha 
presentat sempre una Moció, i encara que és una mica tard, a mi m’agradaria 
que si no s’ha fet res, des d’aquí s’enviés el sentiment pel que ha passat. 
 
 - També voldria dir que al barri Dolors Almeda, i dic el barri Dolors 
Almeda, el carrer Dolors Almeda, perquè és en la que més es veu,  m’agradaria 
que quan els arbres es planten que es tingués en compte l’època, perquè els 
que s’han plantat aquests dies s’han assecat, un sí i un altre no  s’estan  
assecant, o sigui, no és temps de plantar arbres i és una llàstima que es 
plantin perquè s’assequin. 
 
 - Després hi ha un tema del qual vaig parlar amb la Regidora, Sra. 
Judith Ibàñez, que preocupa bastant a les persones que som sensibles als 
animals. Al barri Almeda hi ha algú que des de fa temps, i  ja ho he dit en un 
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altre Ple, que es dedica a enverinar als gats del carrer del barri i de la part 
baixa de Cornellà. És un espectacle dantesc veure com els pobres animals 
moren enverinats. Demanaria des d’aquí, que la Guàrdia Urbana vigiles, 
parlés amb l’associació de veïns, que crec que saben alguna cosa, i a més, hi 
ha una clínica de gats que ha rebut queixes constants dels veïns que veuen 
com moren els animals. Suposo que en una societat com la nostra, la 
protecció als animals també ha d’entrar encara que siguin gats del carrer. 
 
 - I per últim, hi ha una cosa que vull preguntar, i si no s’està fent, 
m’agradaria que es fes: davant del col·legi els Pins hi ha unes antenes de 
telefonia mòbil de les que he rebut bastants queixes del pares d’aqueix col·legi. 
S’està fent algun informe?, i, si no s’està fent res, que es faci un estudi i, si de 
veritat aqueixes antenes són nocives, que es retirin, perquè hi ha un col·legi de 
nens al davant. 
    
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar pel que fa al primer tema, que, tot i que  el Ple des que es va 
produir l’assassinat   no s’ha reunit, l’Alcalde sí que com Alcalde va assistir a 
un acte que es va fer a la plaça Sant Jaume, just el dia següent de l’assassinat 
i que, a més a més, vaig mostrar una mica, en aquest cas, al Director de “El 
Mundo” de Catalunya, senyor Albert Montagut, el condol per l’assassinat. No 
sé si es considerà suficient o no. 
     
 A continuació pren la paraula el  senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que, pel que fa al tema dels arbres de Dolors Almeda, passa com 
sempre que es fa una urbanització, el preu i la col·locació dels arbres i els 
arbres van inclosos dins d’allò que és la urbanització. Els arbres, diu, hi ha 
dues maneres de plantar-los, directament o amb arrels. Si es posen amb 
arrels es poden plantar els 12 mesos de l’any sense cap problema.  
 
 De totes maneres cada vegada que es fa qualsevol urbanització, hi 
ha una sèrie de quantitats que l’Ajuntament reté com garantia per a les coses 
que es fan malbé, per tant, qualsevol arbre que s’hi mori en una urbanització 
durant el primer any, ha de ser replantat per l’empresa, i si no ho fa 
l’Ajuntament amb la quantitat que té en dipòsit, ho reposa pel seu compte. Per 
tant, si l’empresa els posa per estalviar-se’ls sense arrels, els haurà de 
replantar. 
 
 Pel que fa referència als gats, indica el Sr. Martínez, dir que ja va 
haver una actuació, i vàrem multar a una de les persones que vam agafar 
enverinant-los però és una sanció administrativa, per col·locar verí a la via 
pública, i a més, difícil de demostrar. No obstant, la setmana vinent tenim una 
reunió amb l’associació de veïns per a altres temes del barri, i tornarem a 
parlar-hi. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero, per manifestar que sobre el tema de 
l’antena de telefonia mòbil, en principi, només he rebut, no sé si s’han adreçat 
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a altres departaments, però al Departament de Medi Ambient només hem 
rebut una queixa de l’Associació de Veïns del Casc Antic, advertint-nos si 
coneixíem aquest fet i si intervindrem. En principi, encara que no ens hagués 
dit res l’associació de veïns del Casc Antic, nosaltres ja pensàvem que s’hauria 
de comprovar la intensitat que té aquesta antena, els metros de distància que 
hi ha respecte a les zones habitades i veure fins a quin punt estarien dins del 
que preveu una proposta d’ordenança, que està a punt de signar-se entre la 
Generalitat i LOCALRET. És un tema que nosaltres ja hem tractat en una 
Moció i sí, que estem amb això, que es farà aquest estudi i es faran aquestes 
comprovacions i mesures, i quan estiguin fetes donarem compte a tota 
persona que ens ho demani. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per manifestar 
que vol fer un prec al  Sr. Joan Tardà, perquè aquesta és la segona vegada que 
públicament escriu el meu nom de forma incorrecta. La primera vegada va ser 
quan va publicar el meu sou, que no comento si amb una coherència estricta 
hagués hagut de publicar el seu també. I, la segona ha estat en la revista 
d’aquest mes, que torna a dir que li ha escrit a José Morlanes. Jo soc José 
Luis Morlanes, i com que ho has fet públicament, demanaria que cridis pel 
meu nom que és José Luis, i no José Morlanes que no sé qui és. 
 

    
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


